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Pentru apărarea intereselor vitale 
ale statului nostru

: In numeroasele scrisori ce ne-au so- 
fcit ia redacție în zilele care au urmat în
cheierii lucrărilor conferinței de la Mosco
va pentru asigurarea păcii și securității 
în Europa oameni ai munci.i își exprimă 
hotărîrea de a lupta pentru pace și asigu- 

| Tarea securității colective în Europa.
Faptul că acordurile de la Londrla și 

Paris sînt pline de la un capăt la altul 
de fraze cu privire la „dragostea de pace" 
a semnatarilor acestor acorduri nu poate 
induce în eroare, in realitate, fiecare rînd 
al acestor acorduri vorbește despre agre
siune, despre intenția de a dezlănțui un 
nou război împotriva Uniun'i Sovietice și 
a celorlalte state iubitoare de pace, prin
tre care se numără și țara noastră. Fra
zeologia demagogică a propagandei occj- 
denta'.e este demascată însă chiar de că
tre simbriașii de la Bonn ai guvernanților 
occidentali. însuși cancelarul-mar io netă 
de la Bonn, Adenauer, a declarat pe față 
că „reînarmarea Germaniei occidentale 
trebuie să devină pregătirea în vederea 
creării unei noi ordini în Europa răsări
teană". Iată așa dar care este scopul a- 
devărat, mărturisit deschis, al ratificării 
acordurilor de la Paris și al refacerii 
Wehrmachtului. Tot în numele unei „noi 
ordini" a dezlănțuit și Hitler războiul.

încercările cercurilor imperialiste de a 
împiedica, prin subterfugii, dintre care u- 
nele ridicole, ținerea conferinței de la Mos
cova âu eșuat. Conferința a fost încunu
nată de un deplin succes. Atmosfera de 
desăvîrșită încredere în care s-au desfă
șurat lucrările, unanimitatea participanți- 
lor la conferință atît în aprecierea situa
ției existente în Europa cît și în hotărîrea 
de a tupta pentru securitatea țărilor eu
ropene pe toate căile, inclusiv măsurile 
necesare în cazul ratificării tratatelor 
la Paris, sînt expresia unor interese 
mune, interesele însăși ale popoarelor 
prezentate.

Pairticipanții la lucrările conferinței
ta Moscova au arătat că ei sînt hotărîți 
să persevereze mai departe în vederea cre
ării unui sistem de securitate colectivă în 
Europa și că sînt gata și de aci înainte 
să colaboreze cu celelalte state europene 
care își vor exprima dorința de a urma a- 
ceastă cale. Mai există încă posibilitatea 
pentru discutarea și reglementarea proble
melor litigioase din Europa și în primul 
rînd a problemei germane. In același timp, 
ei au arătat că în cazul ratificării acor
durilor de la Paris, statele iubitoare de 
pace vor fi nevoite să ia măsuri pentru 
a opune forțelor agresive ale blocului mi
litar occidental forța unită a tuturor sta
telor iubitoare de pace în interesul asi
gurării securității. Este vorba de luarea 
măsurilor în domeniul organizării forțe
lor armate și a comandamentului tor cît 
și despre alte măsuri necesare pentru întă
rirea capacității de apărare. Toate acestea 
corespund întru totul drepturilor statelor 
la autoapărare, corespund Cartei Organi

de
co
re-

de

zației Națiunilor Unite și tuturor acordu
rilor internaționale anterioare, îndreptate 
împotriva renașterii militarismului ger
man în vederea preîntâmpinării unei noi 
agresiuni în Europa.

Pentru toată lumea trebuie să fie lim
pede că statele iubitoare de pace din Eu
ropa nu vor admite ca desfășurarea eve
nimentelor să le găsească nepregătite. In 
declarația pe oare a făcut-o la conferința 
de la Moscova, șeful delegației guverna
mentale romîne a arătat că „Guvernul ro
mîn este cu totul de acord cu guvernul 
sovietic că în etapa actuală, cînd cercurile 
conducătoare din S.U.A., Anglia și Franța 
Împreună cu militariștii revanșarzi ger
mani au trecut la crearea unei grupări 
militare - agresive pe baza reînvierii 
Wehrmachtului, statele europene iubitoare 
de pac© nu se mai pot limita numai la 
măsurile luate de ele pînă acum pentru a- 
sigurarea apărării lor. In situația actuală 
se cere nu numai o deosebită vigilență, ci 
și luarea în comun a unor măsuri practice 
și eficace pentru apărarea păcii și secu
rității".

Romînia democrată și iubitoare de pace 
s-a născut în urma luptei eroice a poporu
lui romîn, pentru libertate și independență 
națională, împotriva jugului imperialismu
lui strata și al ocupației hitleriste, ea s-a 
născut în urma eliberării țării noastre de 
către Armatele Sovietice. Poporul nostru 
care și-a luat soarta în propriile sale mîini 
este ferm hotărît să lupte cu toate forțele 
împotriva reînvierii mașinii de război vest- 
germane șj a includerii Germaniei occi
dentale în blocuri militare agresive. In 
această luptă poporul nostru nu se găseș
te singur. Alături de el sînt marea Uniu
ne Sovietică și țările de democrație popu
lară din Europa, este marea Republică 
Populară Chineză cu cei 600.000.000 de 
locuitori ai săi, se găsesc toate popoarele 
iubitoare de pace din întreaga lume.

Oamenii muncii din țara noastră desfă
șoară o uriașă muncă de construcție paș
nică. Munca intensă din țara noastră în 
scopul creșterii necontenite a nivelului de 
viață material și cultural al poporului, nu 
poate determina o altfel de politică exter
nă decît aceea pusă în slujba apărării 
păcii și a independenței noastre naționale. 
Oamenii muncii din Republica Populară 
Romînă își exprimă cu fermitate aproba
rea deplină pentru politica externă a gu
vernului lor care apără interesele vitale 
ale poporului nostru și interesele apărării 
păcii și securității în Europa.

Luptând pentru a-și crea o viață nouă, 
tot mai îmbelșugată și mai fericită, po
porul romîn nu uită că țara lui este una 
din cele asupra cărora stau ațintite pri
virile lacome ale celor ce ne-au jefuit și 
asuprit în trecut. De aceea el a hotărît 
să nu-și precupețească eforturile pentru 
necontenita întărire a 
riposta cuvenită oricui 
teze la independența, 
ranitatea patriei lui.

statului și să dea 
ar încerca să aten- 
llbertatea și suve-
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A îndeplinit planul producției globale pe 1954
Colectivul uzinelor textile 

„7 Noiembrie" din Capitală, 
Întreprindere fruntașă pe ra
mură, deținătoarea steagului 
roșu, de producție al Consi
liului Central al Sindicatelor 
pentru realizările obținute in 
întrecerea socialistă în cin
stea zilei de 23 August, a 
obținut o nouă victorie în 
ziua de 8 decembrie : a în
deplinit planul producției 
globale pe anul 1954. De la 
începutul anului și pînă la 
această dată, muncitoarele 
din sectorul țesătorie au dat 
peste plan 500.000 m.p. țe-

de 
dus

de 
pe- 
de-

sături de bumbac. Aplicarea 
inițiativei filatoarei fruntașe 
Antoaneta Alexovici, de spo
rire a productivității muncii 
prin creșterea indicilor 
utilizare a mașinilor, a 
la creșterea producției 
fire în fiecare lună. In 
fioada 1 ianuarie — 8
cembrie, filatoarele de la ,,7 
Noiembrie" au dat peste plan 
74.000 kg. fire de bumbac.

îndeplinirea cu 23 de zile 
mai devreme a planului pro
ducției globale pe anul 1954 
este rezultatul muncii rodni
ce desfășurată de colectivul 
acestei întreprinderi, a dez-

voltării întrecerii socialiste. 
Mai mult de 1.660 de țesă
toare și filatoare aplică în 
munca lor metodele de lucru 
sovietice. Datorită acestui 
fapt, procentul țesăturilor de 
calitatea I a fost de 97,3 la 
sută față de 90 la sută cît 
prevedea planul. Respectarea 
consumurilor specifice de ma
terii prime a dus la reduce
rea prețului de cost în 10 
luni cu 0,84 la sută față de 
plan. In același timp, prin- 
tr-o m.ai bună folosire a ca
pacității de lucru ia mașini
lor, productivitatea muncii a 
crescut cu 7 la sută.

Colectîviștii din satul 
au sărbătorit împărțirea veniturilor

SUCEAVA — Gospodăria 
agricolă colectivă „Ilie Pin 
tilie" din satul Roma, raio
nul Botoșani, are o suprafață 
de teren arabil de 542 ha., 
iar în termele zootehnice se 
găsesc acum 43 taurine, 24 
cabaline, 480 oi, 23 porci și 
un mare număr de păsări de 
curte. Zilele trecute, colecti
viștii din satul Roma au 
împărțit veniturile obținute 
în acest an.

Pe terenul arabil al gos
podăriei, colectiviștii au obți
nut în acest an recolte care 
întrec cu 400—500 kg. pro
ducția obținută ’a hectar de 
țăranii muncitori cu gospo
dării individuale. De pe 64 
ha. însămințate cu porumb, 
în cuiburi așezate în pătrat, 
ei au recoltat în medie 2.200 
kg. de porumb boabe la hec
tar, iar de pe un lot exoeri- 
mental. ei au strîns 3.600 kg. 
de porumb boabe la hectar.

Ramurile anexe ale gospodă. 
riei colective au adus în a- 
cest an venituri în valoare 
de 332.000 lei, adică cu 
120.000 lei mai mari decît a- 
nul trecut. Imediat după re
coltare, colectiviștii au dus la 
baza de recepție toate cotele 
datorate statului pe acest an. 
peste 20.000 kg. de grîu, 
2.300 kg. de orz, 3.000 kg. 
de ovăz. 27.320 kg. de po
rumb, 2.500 kg. de floarea 
soarelui, etc. si au achitat 
stațiunii de mașini și tractoa
re din Botoșani costul lucră
rilor efectuate.

La împărțirea veniturilor, 
pentru o zi-muncă, fiecare 
colectivist a primit cîte 2,700 
kg. de grîu, 5 kg. de porumb. 
0,500 kg. de floarea-soareiui, 
1 kg. de legume, etc., pre
cum și cîte trei lei. Colec
tivistul Gheorghe C. Iacob, 
de pildă, a primit . pentru

Succesele tractoriștilor 
de la S. M.T. Sînnicolaul Mare

ARAD. — Brigada a 6-a de tractoriști de Ia 
S.M.T.-Sînnicolaul Mare, regiunea Arad, con
dusă de Vasile Voichlță, Erou al Muncii So
cialiste, care lucrează în gospodăria colectivă 
„Ștefan" Plavăț" din comuna Cenad, a reali
zat sarcinile de plan în campania agricolă 
de toamnă în proporție de 243 la sută. Me
canizatorii acestei brigăzi au însămînțat 
1320 ha. șl au executat arături adînci pen
tru însămînțările de primăvară pe o supra- 
tață de 900 ha. Prin folosirea cuplajelor de 
2—3 semănători și a metodei graficului orar, 
tractoriștii din brigada a 6-a au depășit cu 
mult sarcinile de plan. Astfel, tractoristul 
Gheorghe Bogdan și-a realizat planul în pro
porție de 471 la sută, iar tractoristul Paia 
Jivici în proporție de 330 la sută. Rezultate 
bune au obținut și tractoriștii Dana Libor și 
Nicoiae Cosma.

Tractoriștii Gheorghe Bogdan și Dana Li
bor, lucrînd în schimb pe același tractor, au 
efectuat un volum de lucrări de peste 1.000 
de hantri fără nici o reparație. (Agenpres).

Importante realizări în munca de achiziții
Achizitor fruntaș In urma muncii politice

DEVA (de la coresponden
tul nostru). — De fiecare dată 
cînd se întorcea seara de pe 
teren, achizitorul Ștefan Ber
cea de la cooperativa 30 De
cembrie din Alba lulia veri
fica mai intii dacă munca sa 
in ziua respectivă a dat re
zultate.

La începutul lunii octom
brie. cînd a trecut să lucreze 
pe bază de grafic și să or
ganizeze consfătuiri in rîndul 
gospodarilor, i-a venit cam 
greu achizitorului 
Bercea. De aceea in 
zile nici rezultatele 
fost cele așteptate.

— N-o fi metoda bună... 
îi spuse el, a treia zi, lui 
Gheorghe Buciman, achizito-

Ștefan 
primele 
nu au

rul principal al acestei coo
perative,

— Nu cred. Mai degrabă 
aș crede că nu te-ai obișnuit 
să muncești organizat.

A doua zi, cei doi achizi
tori au plecat pe la casele 
gospodarilor unde, printr-o 
temeinică muncă de lămurire, 
au reușit să obțină un rezul
tat neașteptat. Pină seara, 
colectivul magaziei coopera
tivei îndeplinise și depășise 
graficul la produsele achizi
ționate.

De atunci, in fiecare zi, 
Ștefan Bercea reușește să ob
țină realizări in munca sa, 
depășindu-și regulat planul 
zilnic.

Mari cantități de fructe achizitionate

TIMISOARA (de la cores
pondentul nostru). — In ra
ionul Lugoj din regiunea Ti
mișoara, atît organele coope
ratiste cit și comitetele exe
cutive ale sfaturilor populare 
au acordat în ultimul timp o 
mai mare atenție muncii poli
tice desfășurate in rîndul ță
ranilor cu gospodării indivi
duale, pentru lămurirea im
portanței achizițiilor șl con
tractărilor.

In Brestovăț, Petrovaselo, 
Racovița. Bacova și alte co
mune, comitetele executive 
au făcut din gazetele cetă
țenești șl vitrinele cooperati
velor cu adevărat arme pen
tru combaterea zvonurilor 
chiaburești șl mijloc de popu-

Roma

cele 714 zile-muncă efectuate 
cu doi membri de familie. 
3.570 kg. de porumb, 1.928 
kg- de grîu, 357 kg. de floa- 
rea-soarelui, 714 kg. de zar. 
zavatwi, 57 kg. de fasole, 
12 kg. de lînă, etc., precum 
și 2.142 de lei. De asemenea, 
fierarul Ion Aslan, a primit 
pentru 864 zile-muncă 4.320 
kg. de porumb, 2.332 kg. de 
grîu, 432 kg. de floarea-soa- 
relui 69 kg. de fasole, alte 
produse, precum și 2592 lei. 
Venituri mari au realizat 
pentru zilele-muncă și colec
tiviștii Constantin Decinschi. 
Alexandru Hristodo-r. Vasile 
Niculică și mulți alții. Pentru 
cele 432 zile-muncă prestate 
cu familia sa, colectivistul 
Vasile Niculică, în vîrs'tă de 
aproape 60 cîe ani, ia primit 
aproape 4.000 kg. de cereale 
și alte produse.

(Agerpres).

As'ăzi adunare publică 
în sala „Filimon Sîrbu"

Comitetul Permanent pentru Apărarea Pă
cii din R.P.R. organizează astăzi la ora 17 
în sala Filimon Sîrbu o adunare publică la 
cafe se va prezenta darea de seamă a dele
gației R.P.R. care a participat la lucrările 
sesiunii Consiliului Mondial al Păcii de la 
Stockholm.

Va urma un program artistic.

li

PLOEȘTl (de la corespon
dentul nostru). — Muncito
rii din unitățile cooperatiste 

ale raionului Ploești luptă 
pentru realizarea planului a- 
nual de achiziții înainte de 
termen.

Sprijiniți de organele
genției raionale, multe coo
perative au obținut, pină in 
prezent, deosebite succese.

La cooperativa comunei 
Bilciurești producătorii de 
zarzavaturi au găsit o sur
să de desfacere pentru pro
dusele lor, aproviziontn- 
du-se in schimb cu produse 
industriale. Aici s-au valori
ficat intr-o singură lună 
12.700 kg. cartofi. 42.173 kg 
varză, 2.449 kg. rădăcinoase, 
ceapă, cereale.

ca Blejoiu, Cojasca și 
alte comune s-au înregistrat 
bune rezultate in muncă. 
In afară de cantitățile de 
produse pe care agenția ra
ională Ploești le-a livrat 
pentru aprovizionarea oa
menilor muncii, conducerea 
s-a îngrijii din timp și a 
organizat un centru de se- 
mi-industrializare.

Aici s-au impulpat în
semnate cantități de fructe 
care au luat drumul fabrici
lor de marmeladă.

Bunăoară, s-au pregătit 3 
vagoane de pulpe pere, 3 
vagoane prune, 32.843 kg. 
pulpe mere, 22.561 kg. pulpe 
piersici, un total de 158.865 
kg-

în
Cîteva

SUCEAVA. — Numai in 
trei zile cooperativele de 
consum din raioanele Boto
șani, Darabani, Dorohoi, Su
ceava și Săveni din regiunea 
Suceava, au achiziționat a- 
proape 300 tone de grîu și 
porumb.

VALEA LUI MIHAI. - 
Țăranii muncitori din comu
na Valea lui Mihai, raionul 
Săcueni, regiunea Oradea, au 
valorij icat prin cooperativă 
aproape 10 vagoane porumb, 
2.286 kg. griu-secară, 16.380 
kg. cartofi, 88.360 kg. floa- 
rea-soarelui, 3.860 kg. fasole 
ș.a,m.d, Numai la ultimul tlrg 
ținut in sat, cooperativa a a-

— Intîlnirea de la Viena a foștilor luptători 
din rezistență — Declarațiile conducăto
rului delegației R.P.R.
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Comitetului Central al Partidului Comunist din Belgia
BRUXELLES

Comitetul Central al Partidului Muncitoresc Romîn trimite celui de al Xl-lea Con
gres al Partidului Comunist din Belgia un cald salut frățesc.

Urăm ca lucrările Congresului să contribuie Ia întărirea rlndurilor partidului și la 
închegarea un tații de acțiune a clasei muncitoare, la dezvoltarea largă a mișcării patrio- 
ților belgieni, în frunte cu clasa muncitoare, pentru progres social și independență națio
nală, împotriva remilitarlzării Germaniei occidentale, pentru pace și înțelegere între po
poare.

GOMITETUL CENTRAL
AL PARTIDULUI MUNCITORESC ROMIN

Masă în cinstea Președintelui Prezidiului 
Marii Adunări Naționale, dr. Petru Groza 

seara zilei de 7 decembrie. Prezidiul
1 de

In s
Marii Adunări Naționale șl Consiliul 
Miniștri al R.P.R. au dat o masă în cinstea 
tovarășului dr. Petru Groza, Președintele 
Prezidiului Marii Adunări Naționale, cu pri
lejul împlinirii a 70 de ani.

La m.asa, oare a avut loc în Palatul Marii 
Adunări Naționale, au participat tovarășii: 
Gh. Gheorghiu-Dej, Gh. Apostol, I. Chlși- 
nevschi, Chivu Stoica, Ai. Moghioroș, P. 
Borilă, C. Pîrvulescu, D. Coliu, N. Ceau
sescu, general locotenent Al. Drăghici, M. 
Dalea, I. Fazekaș, Lot-ar Rădăceanu, Cons
tanța Crăciun, ministrul Culturii, acad. I. 
Murgulescu, ministru! Invățămîntului, acad. 
P. Constantinescu-Iașl, ministrul Cultelor, 
general locotenent L. Sălăjan, prim locțiitor 
al ministrului Forțelor Armate, și alțl mem
bri ai C.C. al P.M.R. și ai guvernului și de- 
putați î.n Marea Adunare Națională.

Au participat de asemenea acad. prof. dr. 
C. I. Parhon, președintele de onoare al A- 
cademiei R.P.R., acad. prof. Traian Săvules-

cu, președintele Academiei R.P.R., acad. 
pr°f. M. Ralea, M. Ghelmegeanu, Romulus 
Zăroni, C. Vlădescu Răcoasa, Anton Alexan- 
drescu, generalii de armată în rezervă V. A- 
tanasiu, M. Lascăr, generalii colonei în re
zervă V. DombrovS'ki, R. Niculescu Coclu, 
C. G. Popescu, generalii locotenenți Gh. Ște- 
fănescu, I, Teclu, M. Haupt, I. Tutoveanu, 
generalii locotenenți în rezervă Radu Ruses- 
cu, D. Dămăceanu, I. Crețulescu, M. Cămă- 
rașu, I. D. Popescu, N. Cambrca,. generalii 
maiori I. Eremia, C. Ionescu, I. Enescu, 
C. Smirnov, M. Burcă, contraamiralul Mihal 
Nicoiae, colonel în rezervă D. Vițeleanu, re
prezentanți ai diferitelor culte, în frunte cu 
I.P.S. Justinian Marina, patriarhul bisericii 
ortodoxe romine, precum și numeroși alțl 
fruntași ai vieții de stat, economice, științi
fice și culturale.

Masa a decurs într-o atmosferă caldă șt 
prietenească. Participanțit au ridicat nume
roase toasturi în cinstea sărbătoritului.

(Agerpres).

Audiții de muzică simfonică
zitorul clujean Tudor Jarda, 
Triptic de Tudor Ciortea, 
Uvertură solemnă de Ludo
vic Feldmann laureat el Pre
miului de Stat, Concertul 
pentru pian de Virgil Oni- 
țiii, Poemul Carpaților de 
Alexandru Pașcanu, Diver
tisment pentru orchestra de 
coarde de Mlrcea Hoinic, 
compozitor din Timișoara.

Dintre lucrările romînești 
deja cunoscute vor fi curta
te : „Munții Apuseni" de 
Marțian Negrea, laureat al 
Premiului de Stat. Concertul 
pentru plan de Dinu Lipati,

In actuala stagiune Fi
larmonica de Stat din Bucu
rești va prezenta numeroase 
prime audiții de lucrări sim
fonice romineștl ale compo
zitorilor dijrj Capitală și din 
țară. Astfel, ‘ va fi prezentat 
pentru prima oară în între
gime oratoriul .,Tudor Vla- 
dimirescu" de Gheorghe Du
mitrescu. laureat al Premiu
lui de Slat, Simfonia IV-a 
de Mihail Andricu maestru 
emerit al artei din R.P.R., 
Concertul pentru vioară și 
orchestră de Mircea Basa- 
rab, Simfonia I-a de compo-

romineasca
Rapsodia I-a de G. E născu, 
Simfonieta de Zeno Vancea 
maestru emerit al artei din 
R.P.R., laureat a.l Premiului 
de Stat, Poemul pentru vioa
ră de M. Chtaiac, Concertul 
pentru pian de Paul Constari- 
tinescu, laureat al Premiului 
de Stat, Preludiu și Toccata 
de Constantin Silvestri, maes
tru emerit al artei din R.P.R. 
și laureat al Premiului de 
Stat, Concertul pentru pian 
de Sabin Drăgoi maestru e- 
merit al artei din R.P.R. și 
laureat al Premiului de Stat.

Poporul romîn este hotărît să zădărnicească 
uneltirile dușmanilor securității sale !

In întreaga țară continuă să se desfășoare mari mitinguri la 
care pârtie pă numeroși oameni ai muncii de la orașe și sate

Muncitori, jărani muncitori, oameni de știintă, oameni ai artei 
studenți și funcționari discută cu mult interes' Declarația comună 
a guvernelor statelor europene participante Ia Conferința de la 
Moscova.

Ei își exprimă hotărîrea nestrămutată de a lupta pentru as’gu- 
rarea păcii și securității în Europa, de a apăra viața lor pașnică, 
rrdicindu-se cu fermitate împotriva cercurilor imperialiste agresive 
care vor să reînvie militarismul german și să aprindă în lume focul 
unui nou război.

larizare a fruntașilor. La a- 
cestea se adaugă tabelele de 
onoare de la sfaturile popu
lare, conferințele de la cămi
nele culturale etc., care vin 
în sprijinul muncii de lămu
rire dusă de la om la om de 
către agitatori. Rezultatele 
nu au intirziat să se vadă.

In comuna Petrovaselo, ță
ranii muncitori sîrbi au va
lorificat prin cooperativă can
tități de produse agricole care 
au dus la realizarea planu
lui de achiziție în ultima 
lună, în procent de peste 137 
la sută.

In întregul raion planul de 
achiziții a fost realizat în 
proporție de 147 la sută la 
griu, 109 la sută la ouă, pes
te 425 la sută la păsări.

Oamenii muncii înfierează 
încercările de a reînvia 

militarismul german
„Poporul romîn salută cu căldură și spri

jină pe deplin hotărîrile Conferinței de la 
Moscova".

Cuviințele rostite de tov. Gh. Diaconescu, 
ministrul Justiției, sînt acoperite de aplau
zele particlpanților la miting — muncitori, 
tehnicieni, ingineri și funcționari de la în
treprinderea „Tricotajul Roșu" din Capitală 
— care exprimă aprobarea lor față de Decla
rația comună a guvernelor statelor europene 
care au participat la Conferința de la Mos
cova.

„Problemele dezbătute la Conferință — a 
spus în continuare vorbitorul — sînt de o 
mare însemnătate pentru poporul nostru care 
dorește să trăiască în pace și să-și făurească 
un viitor luminos.

Alături de popoarele țărilor lagărului de
mocratic, poporul nostru are încredere în for
țele sale. Niciodată forțele păcii, ale socia
lismului nu au fost atît de puternice, atît de 
unite ca acum. Nu există forță în lume în 
stare să întoarcă înapoi roata istoriei, să 
împiedice construirea socialismului în țările 
noastre.

Poporul romîn —- a spus în încheiere vor
bitorul — este hotărît să dea riposta cuvenită 
tuturor acelora care vor încerca să lovească 
în cuceririle sale democratice, în munca sa 
pașnică".

Din rîndul partici.panților la miting, se ri
dică rînd pe rînd fruntașele în muncă Luxa 
Marian, Elena Avanu, Maria Costescu, So- 
fica Iosif și alte muncitoare din întreprinde
re. Cuvintele lor rostite cu fermitate se bucu
ră de aprobarea unanimă a celor prezenți.

„Poporul nostru — a spus Maria Costescu, 
nu se teme de nici un fel de amenințări. Pa-

țărilor lagărului de-

cifre
chiziționat 14.000 kg. porumb 
știuleți, 970 kg. păsări, 800 
kg. cartofi. Totodată in 
cursul lunii noiembrie coope
rativa din comuna Valea lui 
Mihai a vîndut țărănimii 
muncitoare 50.000 bucăți ți
glă. 100 m.c. cherestea, 3 ma
șini de cusut. 5 aparate de 
radio și 2 biciclete.

ORAȘUL STALIN. - In
tr-o perioadă de 10 zile or
ganele de achiziții ale coo
perativelor de consum din 
regiunea Stalin au preluat pe 
baza contractelor încheiate pe 
anul curent 483 tone cartofi. 
113 tone varză și 121 tone 
rădăcinoase.

In mitinguri și adunări ținute la locurile de muncă, oamenii muncii își afir
ma cu botarire voința nestrămutată de a apăra pacea.
, ’n : Un aspect de la care a avut loc la fabrica „Semănătoarea"
d.n Capitala.

tria noastră este puternică, se bucură da 
sprijinul frățesc al Uniunii Sovietice și al ce
lorlalte popoare din lagărul țărilor democrat 
ției populare Atunci cînd va fi nevoie vo'rt 
ști să apărăm ceea ce am înfăptuit".

In încheiere participanții la miting au 
adoptat o moțiune prin care sprijină Decla
rația Conferinței de la Moscova.

Furnaliștii de la Hunedoara 
sprijină hotărîrile Conferinței 

de la Moscova
Furnaliștii combinatului siderurgic „Gh. 

Gheorghiu-Dej" d:n Hunedoara s-au adunat 
marți într-uin miting pentru a-și exprima ho
tărîrea de a sprijini Declarația Conferinței 
de la Moscova.

Despre lucrările Conferinței de la Moscow 
va a vorbit Iov. Sabin Jula, membru în co-- 
mltetal de întreprindere al secției furnale.

A luat apoi cuvîntul Nicoiae Filip, topitorl 
la furnalul nr. 2, care a arătat că furnaliștii 
de la Hunedoara se ridică alături de în
tregul nostru popor împotriva războiului^ 
S:ntem hotărîți — a spus vorbitorul — să 
nu precupețim nici un efort pentru continua 
înflorire și întărire a patriei.

„Cunosc suferințele războiului, de pe front, 
a spus maistrul încărcător Gh. Surugiu, și 
voi lupta ca aceste suferințe să nu le mai 
trăiesc nici eu și nici ceilalți oameni ai mun
cii care.și construiesc astăzi, ta republică 
noastră dragă, o viață fericită".

In încheierea mitingului, furnaliștii hune- 
dorenl au adoptat o moțiune prin care -a 
angajează să sprijine hotărîrile Conferinței 
de la Moscova și să lupte pentru a da pa
triei tot mai multă fontă.

★
La Casa Ziariștilor, a avut loc miercuri 

seara ° adunare în cadrul căreia numeroși 
ziariști din Capitală și-au manifestat satis
facția fața de hotărîrile adoptate prin De
clarația conferinței țărilor europene pentru 
asigurarea păcii și securității Europei. 
. Tov. Florica Șelmaru, redactor șef ad
junct al ziarului „Romînia liberă" corespon
dent special al ziarului la conferința de la 
Moscova a vorbit despre importanța hotărî- 

or adoptate și a împărtășit celor prezenți 
tertntoi' aSUpra desfașurării lucrărilor con-

La sfîrșitul adunării, ziariștii din Capitală 
au adoptat o moțiune prin care își exprimă 
hotărîrea de a lupta neobosiți pentru întări
rea păcii și apărarea patriei.

(Agerpres)
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Pentru o conducere competenta a economiei locale

Să îmbunătățim munca de îndrumare 
a agriculturii

Regimul democrat-popular din țara noas
tră, creat prin lupt-a oamenilor muncii sub 
conducerea partidului în condițiile eliberării 
pătatei noastre de către glorioasele Armate 
Sovietice, are o superioritate hotărîtoare a- 
su-pra regimului din ori care țara capitalistă. 
Aceast-a se manifestă șl în posibilitatea pe 
care o are de a asigura dezvoltarea vertigi
noasă a tuturor ramurilor economiei națio
nale în capacitatea de -a lichida înta-un timp 
scurt rămânerile în urmă dintr-un sector sau 
altul al economiei, ta posibilitatea de a ridi
ca necontenit nivelul material de trai și cul
tural al oamenilor munci-i.

O dovadă vie a superiorității, vigoarei și 
capacității de dezvoltare a statului nostru 
democrat-po-pular este recentul program cu
prins în proiectul Directivelor Congresului 
al II-lea al partidului cu privire la dezvol
tarea agriculturii în următorii 2—3 ani 
Stabilind obiective precise pentru flecare 
ramură agricolă și indicînd mijloacele și 
căile practice pentru atingerea lor, proiectul 
de Directive prevede un asemenea avînt Im
petuos de dezvoltare, îneît în decurs de 2—3 
ani să sporească producția globală de ce
reale pînă l-a 10.500.000 tone, să crească 
simțitor producția plantelor tehnice, cartofi
lor și legumelor, a strugurilor și f-ructelor și 
să se mărească numărul și productivitatea 
animalelor.

In acest scop, statul nostru democrat- 
popular mobilizează mijloace mari și multi
ple pentru înzestrarea agriculturii cu teh- 
u-ică modernă, fonduri uriașe, cadre, ia mă
suri economice pentru mărirea cointeresării 
țărănimii muncitoare la sporirea recoltelor, 
etc.

Una din condițiile necesare dezvoliării 
rapide a agriculturii în viitorul apropiat 
este îmbunătățirea muncii de îndrumare și 
conducere a agriculturii. Această muncă 
este dusă de către aparatul de stat sub con
ducerea partidului. De aici decurge rolul 
important și răspunderea mare pe care le 
au Ministerul Agriculturii și Silviculturii cu 
organele sale și comitetele executive ale 
sfaturilor populare în realizarea țelurilor 
mărețe prevăzute în proiectul de Directive.

Experiența Uniunii Sovietice și practica 
de la noi din țară ne arată că succesele ob
ținute în dezvoltarea economiei naționale, 
depmd ta mare măsură de activitatea apara
tului de stat, de munca operativă a cadrelor 
acestui aparat care are rolul să controleze 
și să asigure îndeplinirea hotărîrllor și a 
planurilor de construcție economică.

in ultimii ani, partidul și guvernul au 
dat o atenție deosebită pregătirii de cadre 
pentru multiplele nevoi ale tuturor ramuri
lor agriculturii. Numărul cadrelor de spe
cialiști a crescut considerabil. Față de 1938, 
cînd exista un inginer agronom la 12.500. 
hectare, astăzi revine un inginer agronom 
la 2.000 hectare.

Mii de muncitori dintre cei mai calificați 
și bine pregătiți — ingineri mecanizatori șl 
alți specialiști — au răspuns chemării par
tidului de a lucra în S.M.T. și gospodării 
agricole de stat. In organele agricole cen
trale și locale, în S.M.T., gospodării de 
stat și gospodării colective lucrează azi ca
dre devotate și bine pregătite care își con
sacră forțele și cunoștințele dezvoltării con
tinue a agricu-turli.

Spre deosebire de trecut, cînd agricultu
ra era lăsată de moșieri și capitaliști .n- 
tr-o cumplită înapoiere, cînd țăranul lu
cra pămîntul după practici străvechi, an- 
tiștiințifice, care au dus la o scădere trepta
tă a fertilității solului și a producției agri
cole, regimul democrat-popular a creat con
diții optime pentru dezvoltarea științelor a- 
grico’.e. Oamenii de știință de la noi, folo
sind experiență și 'metodele de cercetare ale 
savanților și cercetătorilor sovietici, au fă
cut multe descoperiri folositoare care se in
troduc pe scară largă în producție. Organi
zarea și desfășurarea proceselor ue muncă 
capătă pe zj ce trece o . bază științifică.
5- au elaborat de asemenea măsuri impor
tante pentru sporirea producției cum sînt 
cele cuprinse în agrominim și zootebminim;
6- au introdus în unele gospodării de stat și 
colective asolamente științifice iar în secto
rul individual rotația rațională a culturi
lor; s-a extins folosirea îngrășămintelor na
turale și minerale, folosirea semințelor se
lecționate etc.

Agricultura noastră, cunoscută înainte ca 
una din cele mai puțin producătoare J!" 
Europa, se ridică treptat pe pozițiile agri
culturii înaintate,. după exemplul celei 
mecanizate, mai științifice și productive a- 
griculturi din lume, agricultura sovietică.

Roadele activității cadrelor din agricul
tură se concretizează într-o serie de succe
se cum sînt: organizarea gospodăriilor de 
stat și S.M.T., creșterea numărului și întă
rirea organizatoric.o-economică a gospodă
riilor agricole colective și întovărășirilor a- 
gricole, schimbarea calitativă a structurii 
culturilor agricole, prin extinderea culturi
lor. de plante tehnice, creșterea producției 
agricole, etc. Așa de pildă cu toate condițiile 
grele din anul acesta, conducerea și îndru
marea bună a muncii în gospodăria agricolă 
de stat Segarcea din regiunea Craiova au dus 
la obținerea unei recolte medii de 2.590 kg 
griu la hectar; la fel la gospodăria agricola 
de stat Chirnogî s-a obținut o recoltă de 
.1.800 kg bumbac la hectar. Datorita muncii 
organelor agricole regionale, în t ' 
București s-a obținut în acest an o 
medie de 2000 kg porumb la hectar.

Aceste exemple arată ce rezerve 
staii ascunse in agricultura noastră, 
sibilitățl mari există nu numai de a 
plini, ci chiar de a depăși obiectivele pre
văzute in proiectul de Directive.

Acest lucru este posibil dacă vom ridica 
gospodăriile cu o productivitate scăzută la 
nivelul celor fruntașe.

★
Pentru a ridica nivelul tuturor unităților 

la înălțimea celor fruntașe și a spori și 
mai mult producția în unitățile fruntașe, 
este nevoie să fie folosite pe deplin con
dițiile fertilității solului țării noastre și 
posibilitățile materiale existente ; or, este 
știut că acestea nu pot da prin ele înșile 
efectul cuvenit; pentru a le folosi, cadrele 
agricole trebuie să organizeze și să îndru
me masele larg' ale țărănimii muncitoare, 
ale colectiviștilor și întovărășirilor și lu
crătorilor din gospodăriile de stat in lupta 
pentru desfășurarea producției în toate uni- 
tățile la nivelul producției unităților hun 
tașe.

Trebuie să spunem însă că atît în apara
tul central al Ministerului Agriculturii și 
Silviculturii cit și în organele locale agri
cole există lipsuri serioase ta ceea ce prl-

am
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regiunea 
recoltă

uriașe 
ce po- 

inle-

Ministrul
C. I. Popescu
Agriculturii și Silviculturii

vește munca 
lipsuri care 
ducției. Mai

de îndrumare și conducere, 
frânează avîntul creșterii pro- 
dăinuie încă birocrat smul cu 

multiplele sale manifestări, cum sînt for
malismul și tărăgăneala în rezolvarea pro
blemelor. In loc să mute centrul de activi
tate pe teren unde se desfășoară muncile a- 
grco-le, unele organe agricole centrale și 
locale își reduc întreaga sau aproape în
treaga muncă la tot felul de consfătuiri și 
ședințe.^ Această practică duce la pierderea 
capacității de a se orienta just in proble
mele agricole, duce la judecarea stărilor de 
lucruri după rapoarte și corespondențe. Munca 
operativă, v'e, este îngropată sub mormane 
de hârțoage. Prinși în tot felul de ședin.e, 
unij conducători de direcții din Minister 
sau de direct i regionale nu merg decît 
foarte rar la S.M.T., gospodării colective, 
sate sau gospodării de stat și cunosc cele 
ce.se petrec acolo numai din informații, 
care de multe ori sînt superfic'ale și eronate. 
Așa se explică de ce multe din dispozițiile 
și instrucțiunile trimise jos sînt generale 
și nu ț n seama de specLicul local, de ce 
se cer atitea dări de seamă, rapoarte, ta
bele etc,, îneît numeroase cadre din exterior 
sînt imobilizate la întocmirea coresponden
ței către organele superioare.

Așa de exemplu, Direcția' Generală a A- 
griculturi’ a dat la începutul lunii august 
o instrucțiune cu privire la modul de calcu
lare a producției medii în vederea stabilirii 
tarifelor de plată în natură a lucrărilor 
S.M.T. Pentru executarea acestei instruc
țiuni au trebuit să lucreze colective de cîte 
4 ingineri la raion și 4 la regiune, zile și 
nopți, in șir într-o perioadă cînd se desfă
șurau pe teren lucrări maș ve. S-au întocmi', 
mii și mii de procese verbale (pentru fieca
re gospodărie colectivă sau întovărășire 
cîte un proces verbal și 4 anexe pline de ci
fre și calcule.). Maculatura scrisă numai la 
regiunea Craiova pentru rezolvarea acestei 
probleme cântărește peste 50 kg., ceea ce :n. 
seamnă că pe țară se adună cca. 1.000 kg. 
maculatură la care au lucrat sute de ingi
neri.

Din cauze asemănătoare cit și din pricina 
tă.răgăn.elT și a lipsei de răspundere din 
Direcția Pomiculturii și Viticulturii și Direc
ția Generală a Organizării Teritoriului, au 
rămas anul acesta vii neatribuite și nelucra
te, plerzindu-se din producție.

Esențial este ca activitatea cadrelor agri
cole să fie dusă în scopul sporiri! produc
ției la hectar și dezvoltării creșterii vitelor. 
Dar scopul acesta nu se realizează în bi
rou, nrin scrierea diferitelor procese verbale, 
nrin întocmirea a noi formulare de ev den- 
ță mai complicate și mat greoaie decît cele
lalte vechi. Rentru a obține sporuri de re
colte trebuie să îndrumi munca pe cîmp, să 
inve'i tractoristul, muncitorul agricol, co
lectivistul, țăranul muncitor cînd și cum să 
are; ce și când să semene după metodele 
cele mai taaintate, cum să-și întrețină cul
turile și cînd să recolteze Este condamnabi
lă de asemenea folosirea cadrelor de specia
liști la alte munci, cum se întâmplă la une
le regiuni și raioane. De aceea, nu este în- 
tîmnlător faptul că în regiunea Galați, de 
pildă, în comuna Tătaru, pe izlazul comunal 
unde erau adăpătorile de vite s-a deschis o 
cărămidărie, sau cazul din regiunea Bacău, 
unde în multe comune, prăsitoarele stăteau 
nefo'.osite la centrele de închiriat mașini și 
unelte agrico'e Asemenea fapte s-au petre
cut și se petrec din ca'uză că zootehniștii și 
agronomii calcă rar nrin unele sate. Așa se 
explică de ce în unele regiuni cum sînt Ti
mișoara și Galați lucrările agricole 
campania de toamnă s-au executat 
cu încetineală.

agricole, nu iau măsuri corespunzătoare pen
tru rezolvarea lor la timp sau chiar împie
dică rezolvarea lor. Așa, de pildă, in unele 
regiuni președinții comitetelor executive nu 
permit diiactorilor ■direcțiilor agricole re 
gionale să cheme sa<u să trimită pe teren 
tehnicienii fără aprobarea lor, O asemenea 
practică împiedică munca operativă, luarea 
de măsuri imediate și duce la intîrzieri 
mari, tocmai în acest sector unde este știut 
că fiecare zi întârziată la executarea unei lu
crări duce în mod inevitabil la pierderi de 
recoltă.

Președinții comitetelor executive ale sfa
turilor populare regionale și raionale au da
toria să cunoască concret stările de lucruri 
de pe teren și să rezolve operativ chestiuni
le ridicate de dezvoltarea agriculturii în re
giunea sau raionul lor, să sprijine și să sti
muleze tehnicienii în activitatea lor, să le 
asigure bune condiții de muncă și de trai și 
să formeze din ei adevărați purtători ai dra
pelului recoltelor bogate.

Necesitatea dezvo.tării agriculturii în 
condițiile actuale mărește considerabil răs
punderile și sarcinile cadrelor aparatului de 
îndrumare și conducere a agriculturii. In 
acest scop, proiectul de Directive prevede o 
serie de măsuri concrete care urmăresc li
chidarea lipsurilor existente și îmbunătăți
rea simțitoare a activității de îndrumare și 
conducere.

Proiectul de Directive prevede ridicarea 
nivelului muncii organelor agricole îneît ele 
să asigure o îndrumare și conducere con
cretă și operativă, să realizeze o legătură 
directă și permanentă cu unitățile agricole. 
Deosebit de importantă în realizarea acestui 
scop este stabilirea răspunderii personale 
a inginerilor agronomi, zootahniștilor, ve
terinarilor și celorlalți specialiști, pentru 
realizarea planurilor de producție în unită
țile pe care le deservesc. De asemenea, ex
tinderea rețelei de circumscripții agro-zoove- 
terinare va apropia și mai mult organele a- 
gricole de unitățile unde se hotărăște soar
ta recoltelor. întărirea răspunderii personale 
a tehnicienilor va avea ca urmare o mai 
gospodărească folosire a pământului de că
tre unitățile agricole, respectarea regulilor 
agrotehnice și zootehnice înaintate, aplica
rea experienței înaintate și, în mod firesc, o 
simțitoare sporire a recoltelor plantelor de 
câmp, precum șl a productivității animalelor. 
De asemenea, se va putea realiza o mal jus
tă selecționare și ridicare în posturi de von- 
ducere a cadrelor, pe baza rezultatelor con
crete obținute în muncă.

Proiectul de Directive subliniază necesita
tea lichidării dăunătoarei vînturărl. a cadre
lor dintr-un loc în altul, practică ce duce la 
dezorganizarea producției și subminarea răs- 
punterii. In agricultură, activitatea unui in
giner agronom sau zootehnist se desfășoară 
de obicei pe spații mari. Pentru a RUțea 
duce o muncă temeinică științifică trebuie 
să cunoști solul, soiurile locale de plan/e, ra
sele de animale, cl ma și alte condiții speci
fice locale. Schimbarea cadrelor dintr-un 
loc în altul împiedică adincirea problemelor 
de către specialiști. De asemenea, 1 întrucît 
unele procese de producție durează mai mulți 
ani, nu se poate stabili nici răspunderea.

Deosebit de importantă pentru dezvolta
rea rapidă a agriculturii, pentru descoperi
rea șl folosirea tuturor rezervelor existente 
șl stimularea inițiativei creatoare a mase'or, 
este eliminarea centralismului exagerat și 
lărgirea drepturilor și răspunderilor colective
lor de conducere ale unităților de producție 
agricolă. In acest scop, proiectul de Direc
tive prevede sarcina studierii amănunțite a 
condițiilor locale și tuarea de măsuri pentru 
dezvoltarea acelor ramuri care sînt mai po
trivite în raioanele respective. Aceasta 
înlătura șablonizarca și va deschide 
drumul inițiativelor creatoare de jos.

Discutarea largă a proiectului de Directi
ve de către mase a scos la iveală numeroa
se inițiative prețioase. Aceste inițiative nu 
trebuie frînate printr-o centralizare excesivă 
a conducerii, ci trebuie sprijinite și promo
vate pentru a infringe rutina, înapoierea și 
delăsarea și a deschide drum larg noului, 
pentru a face ca munca să înainteze mai re
pede decît plnă acum.

O importantă condiție a îndeplinirii cu 
succes a prevederilor proiectului de Directi
ve este întărirea cu cadre calificate a tutu
ror sectoarelor legate de conducerea agri
culturii.

Noi filme 
documentare romînești

Cinematografele din țara noastră a<u pre
zentat în acest an numeroase producții ale 
Studioului de filme documentare și jurnale 
de actualități „Alexandru Sabia" din Capi
tală.

In curând vor rula noi filme documentare 
românești. In documentarul „Mașini pentru 
agricultură", in regia lui Mirel ilieșu, stat 
înfățișate aspecte din industria noastră cons
tructoare de mașini agricole și momente din 
timpul desfășurării unor lucrări agricole cu 
mijloace mecanizate.

Munca desfășurată la gospodăria agricolă 
de stat Panduri, pe malul canalului Boccea, 
pentru redarea unor terenuri agriculturii, 
este ilustrată într-un documentar agricol, în 
regia lui Gabriel Bartha, după un scenariu 
de Petru Vintilă. Acest film va fi de aseme
nea prezentat ta curînd ta premieră.

„Rezerve interne" este titlul unui film ta
chinat vrednicilor muncitori de la una din 
întreprinderile fruntașe ale industriei ușoare, 
fabrica „Proletarul" din Bacău. Scenariul fil
mului este semnat de Pamplliu Gihneanu, 
lac regia aparține lui Mircea Popescu.

Printre celelalte filme în curs de finisare 
sînt: documentarul des-pre Luna Prieteniei 
Roinino-Sovietice, regizor Ion Rodan, do
cumentarul în culori „Pe drumul libertății", 
regizor Mircea Săucan, „Oaspeți din China 
nouă", regizor Ovidiu Georgescu, „Parcurile 
Bucureștiuluî", regizor Savel Stiopul, „Bum
b-a cui", regizor Virgil Calotescu și filmul des
pre orașul Iași, realizat de regizorii C. Po
pescu și Mircea .Sierescu, după un scenariu 
al scriitorului Demostene Botez, laureat al 
Premiului de Stat. (Agerpres)

-----s-----

Spectacole de satiră și umor
GALAȚI (de la corespondentul nostru). 

Ansamblul de estradă al sfatului popular re
gional Galați se bucură de prețuirea cetă
țenilor din orașele și satele regiunii. Pînă 
nu de mult ansamblul de estradă prezenta 
doar concerte de muzică ușoară și romî- 
nească. In ultimul timp însă și-a îmbogățit 
repertoriul cu noi genuri. Astfel, a fost pre
gătit spectacolul muzical „Sugestii și recla- 
mații", care satirizează o serie de lipsuri 
din restaurantele și magazinele orașului Ga
lați.

Spectacolul muzical „Sugestii și reclama- 
ții“ a fost prezentat în premieră în sala 
„Ștefan Gheorghiu" din Galați, bucUrîndu-se 
de un real succes.

Artiștii amatori Jean Segall, Marioara Ne- 
gruț, Traian Vaislliu, Elena Grigoriu, au a- 
ditis o contribuție însemnată la realizarea 
spectacolului, a cărui conduice-e muzicală 
a aparținut tînărulul dirijor gălățean Aurel 
Manolache.

UN NOU așezămîKit ’de cultură

io

. Numeroase așezăminte de știință și cultură, au luat ființă în țara noastră în anii 
regimului democrat-popular, ca urmare a condițiilor create pentru dezvoltarea știin
ței, artei și culturii. ?

In clișeu: Noua clăd re a muzeului raional din Tg. Jiu,

In sat la Bălăceanca

din 
tîrziu și

★
In munca pentru îmbunătățirea 

tații de îndrumare și conducere în 
tură, un rol foarte important îi revine pro- 

............i cuceririlor 
Ridicarea 

fără 
cu-

activi- 
agrtcul-

pagandei agricole, popularizării 
științei și experienței înaintate, 
producției agricole nu este posibilă 
o ridicare corespunzătoare a nivelului 
noștințelor maselor largi care lucrează în 
agricultură. Deși s-a făcut mult în această 
direcție vin editarea de cărți și broșuri, re
viste.și planșe, articole prin presă și radio, 
experiența înaintată este încă slab genera
lizată, propaganda are ta mare parte un ca
racter general, neconoret și este ruptă de 
viată. Cărțile și broșurile publicate nu ara
tă în suficientă măsură metodele de muncă 
ale fruntașilor în producție, sînt slab răs- 
pîndite și puțin citite.

Trebuie 6ă dăm propagandei agricole un 
caracter concret, tadrumind-o spre demons
trații, eîmpuri experimentale, expoziții și 
alte mijloace care sînt mai ușor înțelese de 
mase. Cea mai mare lipsă în activitatea de 
propagandă agricolă constă însă în faptul 
că majoritatea cadrelor agricole nu-șl dau 
contribuția efectiv la popiu'arizarea și intro
ducerea experienței înaintate, lăsînd această 
muncă pe seama unui grup restrîns de oa
meni. Bunăoară, la cursurile de masă orga
nizate în anul trecut au fost cazuri cînd 
tehnicienii agricoli nu s-au interesat de ioc 
de felul cum se desfășoară aceste cursuri în 
gospodăriile colective, gospodăriile de stat, 
S.M.T.-uri sau comune.

Sînt unele lipsuri și în actiyitatea institu
telor de cercetări științifice. Multe stațiuni 
experimentale sînt slab legate de unitățile 
de producție din jur. Din această pricină 
unele teme de cercetări nu sînt inspirate 
din cele mai arzătoare probleme ridicate de 
producție. De asemenea se întîrzie cu rezol
varea unor probleme atît de importante ea 
cele privind zonarea speciilor de plante 
animale cultivate și 
ionarea soiurilor de 
animale, dezvoltarea 
turii, și altele.

Și 
crescute în R.P.R., ra- 
plante și a raselor de 

pomlculturil, viticul-

★
Ridicarea agriculturii a devenit în faza 

actuală a construcției socialismului la noi 
în tară, veriga hotărîtoare pentru creșterea 
și întărirea întregii economii naționale și 
creșterea nivelului de trai al întregului so
por muncitor Aceasta obligă toate organele 
de stat care au relații cu agricultura și în 
primul rînd organele sfaturilor populare, 
să studieze și să cunoască îndeaproape pro
blemele agricole. .Necuncscînd problemele a- 
griculturii, unii directori din alte ministere, 
precum și unii conducători ai sfaturilor popu 
lare greșesc adeseori în aprecierea importan
ței măsurilor ce se lan. lăsînd rezolvarea 
problemelor nuimai pe seama organelor agri
cole. Așa se explică de ce sînt președinți ai 
comitetelor exeoutive ale sfaturilor populare 
care vădesc dezinteres față de problemele

va
larg

★
Pentru ca agricultura să progreseze este 

necesar ca S.M.T.-urile și gospodăriile de 
stat, organele agricole raionale, regionale 
și centrale să fie conduse și încadrate cu 
specialiști și organizatori capabili, buni cu
noscători al problemelor agricole. De aceea, 
trebuie dată o deosebită atenție pregătirii 
cadrelor de tehnicieni agricoli de toate spe
cialitățile șl de toate gradele. Și 
sector avem deficiențe serioase, 
pregătite în școlile medii și în 
superioare de învățămînt agricol 
înarmate cu suficiente cunoștințe 
pentru a putea face față Imediat ce termină 
școala, necesităților producției. In Direcția 
Generală a Pregătirii Cadrelor continuă să 
dăinuiască rutina șl delăsarea. Deși la 1 
septembrie trebuia să fie trimiși în practică 
numeroși absolvenți, respectiva Direcție n-a 
luat la timp măsuri pentru organizarea prac
ticii, pentru desemnarea unităților, cazarea 
și hrana celor ce pleacă în practică. De ase
menea, nu s-au luat măsuri pentru definiti
varea programelor de cursuri, seminarii și 
lucrări practice. In multe școli domnește de
zordinea, localurile nu stat peste tot curățate.

Școlile agricole de toate gradele trebuie 
să fie modele de agricultură științifică, mo
dele de ordine și disciplină pentru a sădi și 
a dezvolta în rîndurile elevilor și studenților 
spiritul de gospodărire socialistă, de discipli
nă și răspundere în muncă.

In interesul marii cauze a ridicării și în
floririi agriculturii noastre este necesar să 
lichidăm ou tărie și de urgență lipsurile 
care dăinuiesc în activitatea organelor agri
cole și să trecem cu avînt la munca perse
verentă. pentru realizarea și depășirea obiec
tivelor prevăzute în uroiectul de Directive. 
Condițiile bune de fertilitate a solului pa
triei noastre, înzestrarea agriculturii cu 
mijloace tehnice din cele mai bune, exem
plul numeroaselor unități agricole și al frun
tașilor din agricultură care au obținut pro
ducții mari, ne arată că putem să realizăm 
și să depășim obiectivele prevăzute în proiec
tul de Directive.

Baza activității stă acum în a face pe 
toți oamenii muncit de la sate să înțeleagă 
profund sarcinile privitoare la dezvoltarea 
agriculturii și să lupte cu abnegație pentru 
îndeplinirea lor.

în acest
Cadrele 

institutele 
nu sînt 
practice,

Curs practic pentru profesorii 
de coregrafie

Casa Centrală a Creației Populare orga
nizează un curs practic pentru profesorii de 
coregrafie de la școlile populare de artă din 
țară.

Acest curs are ca scop cunoașterea prin
cipiilor și metodelor de predare, cît și com
pletarea cunoștințelor profesionale ale pro
fesorilor secțiilor de coregrafie de la școlile 
populare de artă, pe baza noilor- programe 
analitice elaborate de Casa Centrală a 
Creației Populare.

In cadrul cursului se vor ține lecții prac
tice de dans clasic, istoric, romînesc și al 
minorităților naționale. Cursurile practice se 
vor desfășura sub îndrumarea profesorilor de 
specialitate, ca de pildă a maeștrilor de ba
let Gh. Baciu, laureat al Premiului de Stat 
(Ansamblul M.F.A.), Popescu-Județ (An
samblul M.A-I.), Nicolae Iacobescu (Teatrul 
de Operă și Balet al R.P.R.), Iolanda Paș- 
caluță (Școala medie de coregrafie) și alții.

Cursul se deschide în ziua de 9 decembrie 
și durează până la 20 decembrie a.c.

Tabere de iarnă 
pentru pionieri și școlari

Zilele primelor pătrare de învățătură din 
noul an școlar au trecut. In curând, notele 
din cataloage vor desemna pe fruntași. Apoi 
vor urma zilele vacanței de iarnă.

Pentru elevii merituoși, pentru fruntașii 
în învățătură, Comitetul Central U.T.M., în 
colaborare cu Consiliul Central al Sindica
telor, organizează și în anul acesta, ca în 
fiecare an, tabere de iarnă în locurile cele 
mai pitorești din patria noastră : Sinaia, 
Predeal, Bușteni, Poiana Țapului, Govora, 
Căiimănești, Sovata, Tușnad.

Pentru cei 4.020 de copii care vor fi tri
miși în taberele de iarnă se va organiza, în 
fiecare tabăjră, tradiționala serbare a pomu
lui de iarnă, concursuri de schi, de săniuțe, 
excursii, întîlniri cu scriitorii, reuniuni.. Va
canța, de iarnă se va încheia printr-un fru
mos carnaval al copiilor, după care aceleași 
trenuri speciale care i-au adus din toate col
țurile patriei îi vor purta spre casă, spre 
școală și învățătură.

De treci azi prin Bălăceanoa, ești plăcut 
impresionat de curățenia din sat, de hărnicia 
tinerilor, de bogata activitate culturală din 
comună. In toate acțiunile, în toate campa
niile, Bălăceanca se numără printre comu
nele fruntașe ale raionului Brănești.

Cu zeci de ani în urmă țăranii din comuna 
Bălăceanca erau pierduți în gloata dijmași- 
lor și a argaților de pe moșiile prințului. 
Ghica. Duceau o viață aspră, preocupați de 
grija zilei de mîine și înglodați plnă la gît 
în datorii. Moșnegi cu pistele albite de tre
cerea anilor și copii cu fețele îmbătrînite 
înainte de vreme, trudeau din greu laolaltă, 
în silă, pentru ca averea prințului să tot spo
rească. Tînăr sau bătrîn, viața 1 se scur
gea la fel de obidită, la fel de anevoioasă, 
ia fel de tristă. Dar, după multe suferinți 
și umilinți, au venit și vremuri lu
minoase. Zorii vieții ceiei noi au adus bucurie 
și celor din Bălăceanca. Mulți au fost împro
prietăriți, iar foștii argați ai fostului prinț 
s-au apucat a munci pămîntul cu drag și cu 
rîvnă. In viața aceasta nouă, liberă, 
tinerii se1 comportau însă ca niște cai nără
vași scăpați din frîu. Nu că n-ar fi muncit 
ouim trebuie. Dimpotrivă, munceau cu sete. 
Numai că tinerețea lor năvalnică se irosea 
adesea în zbertguieli inutile, în Certuri iscate 
din senin și alte asemenea lucruri nefolo
sitoare.

Văzînd că de la sine lucrurile nu se vor în
drepta învățătorul Petre Costovici a mer-s 
într-o seară să se sfătuiască cu Toma Sfîr- 
logea, președintele comitetului executiv al 
sfatului popular Comunal. Au stat mult îm
preună în seara aceia și au chibzuit înde
lung. Cînd primul cîntat al cocoșilor stră
pungea liniștea satului cei doi. hotărîseră să 
pornească chiar de a doua zi la treabă. Pri
mul pas: înjghebarea unui mic cor.

Au venit bucuroși vreo 30 de tineri. Numai 
că indisciplina de care dădeau dovadă co
riștii îl făceau adeseori pe dirijor să se gîn- 
dească dacă n-ar fi fost mai bine să-i lase 
ta plata lor.

zările respective. Printre indicațiile strict 
muzicale, învățătorul Petre Cos.ovici, diri
jorul corului, strecura și unele idei cu privire 
la ținuta coristului, la comportarea lui. la 
felul de a fi al tinărului în viața de țoale zi
lele. Au venit apoi și crificile directe la adresa 
celor care aveau abateri in ceea ce privește 
disciplina. „Pînă cind într-o zi, — poves
tește zâmbind tov. Costovici — nici eu nu 
știu c.um, au început ei înșiși să critice Unele 
cazuri de indisciplină ale tovarășilor for".

Astăzi, corul d:n comuna Bălăceanca are 
70 de tineri, disciplinați și strînși tatr-un a- 
devărat colectiv de lucru. Asta nu înseamnă 
că oamenii stat acum „ușă de bi&uricâ”. . .ai 
fac ei încă multe boroboațe, dar colectivul 
ia îndată atitudine, iar cel cu pricina primește 
Ce i se cuvine pentru faptă. Așa a pățit-o nu 
de prea multă vreme, Nicolae Marin. Intr-o 
duminică a îndurat rușinea de a fi fost refu
zat la dans... Iute din fire a dat frîu mlniei 
sale, care s-a revărsat năvalnic asupra fetei.

A doua zi era repetijie la cor; purtarea lui 
Nicolae. Marin nu putea fi trecută sub tă
cere. Discuțiile au hotărît ca tînărul să fie 
exclus pentru un timp din colectiv. Nu tre
cuse decît jumătate din timpul hotărît pentru 
ispășire, cînd, într-o seară, președintele sfa
tului popular se îndrepta'spre căminul cul
tural la repetiție. Pe marginea, șanțului nu 
departe de cămin, Nicolae Marin spărgea se
mințe, privind mâhnit ușa prin care intrau 
coriștii. Cînd îl zări pe președinte se ridică 
și ii ieși în întâmpinare. Se vedea după pa
sul apăsat că era hotărit. Discuția n-a du
rat mult. Președintele dădea întruna din cap 
a aprobare, iar tînărul roșu ca sfecla privea 
în pământ și vor.bea mereu.

Destul, destul. Am înțeles și sînt sigur 
că vor înțelege și ceilalți. Eu mă duc să le 
spun că vrei să-ți ceri iertare și voi propune

★
Pînă noaptea tîrziu se sfătuiau cei doi de 

•felul în care să. muncească pentru a-i atrage 
pe tineri, pentru a-i disciplina. Tînărul în
vățător găsea multă înțelegere și sprijin la 
•președintele sfatului popular.

De multe ori Toma Sfîrlogea, președintele, 
după ce mîntuia treburile la sfat se ducea 
•personal să amintească coriștilor de repeti
ții. Intr-o.zi o codană rumenă ia obraz ca o 
cireașă și cu ochii verzi jucăuși l-a între
bat mai în șagă, -mai în serios:

— Oare ce-o fi mai greu, tovarășe preșe
dinte -să îndemni p-e alții a face o treabă sau 
să răspunzi tu însuți la chemare?

Codana ce-1 întrebase făcea parte din
tr-un grup de flăcăi și fețe care-1 priveau 
poznaș pe sub sprâncene.

— Apoi, răspunsul, mânjilor, nu-i greu de 
dat. Mai greu îi de înfăptuit. Dar nu mă dau 
în lături. Iaca, socotiți-mă și .pe mine în 
corul vostru.

Și astfgl curînd prlptre cei mai sîrguin- 
cioși coriști s-a numărat și tov. Toma Sfîr- 
•logea. Au venit apoi și învățătorii sta etate 

/împreună cu_ tinerii djn Bălă
zi, corul ni;mata fot'

am saLciinte
... djn Bălăceanca. 2i de

zi, corul număra boț n?ai mulți {An^ri.
înainte de începerea fiecărei repetiții" se 

statornicise obiceiul să se dea unele indica
ții de ordin tehnic-muzical, — aceasta pentru 
a nu se turbura mai apoi repetiția cu preci-

că vor înțelege și

sa ți șe ridice sancțiunea. Am să te iau pe 
garanția mea spuse președintele.

Tîrziu, noaptea cînd tinerii se îndreptau 
spre casele lor, Nicolae Marin mergea flue- 
rînd un cântec, vesel în mijlocul unui grup 
de băieți și fete...

Astăzi tinerii dta comuna Bălăceanca, ra
ionul Brănești, au ajuns mândria satului, căci 
oriunde este nevoie de un sprijin, de un aju
tor, ei sînt gata să-l dea. La toate acțiunile 
inițiate de căminul cultural, ei asigură pa
voazarea sălii, programul artistic și chiar 
pastrarea ordinei în sală și la ușă. Echipa 
artistică de agitație face deplasări ta comu
nele învecinate, iar programul postului de 
radio amplificare este susținut tot de ei.

Dar nu numai ta activitatea culturală co
muna aceasta este fruntașă ci și în muncă. 
In campania agricolă de toamnă, tot ta ca
pul listei, .printre fruntași a fost. Primii 
la cântec și joc dar primii și la muncă 
este lozinca celor din Bălăceanca. Mun
ca neobosită și exemplul viu al celor 
doi activiști — învățătorul Petre Cos
tovici și președintele sfatului popular Toma 
Sfîrlogea, au fost încununate de roade bo
gate. Peste tot, ca o amprentă se simte pre- 

__T.—* Li sfat-ul 
popular sau pe cîrnp îi găsești ori pe unul

i.dd Joți H i ubesc 
. a lol ac'ti'jțităte au 

. -- - medalia Miîhcii. înalta pre
țuire. €ste- 0 dovadă a aprecierii unei munci 
cinstite, încitatinăte cu succes.

GABRIELA BUCUR

doi . activiști — învățătorul Petre Cos
tovici și președintele sfatului popular Toma 
Sfîrlogea, au fost âncumumate de roade bo- 
E 1 " ' ' ______ r...... L „
zența lor. La- căminul cullural, fa

ori pe celălalt, sfătuind, îndrumind. contro- 
■. und, mlbsțrtaA sau lăwdî> 
f-i uluită. ?F%ptJu Mgftl 
fost distinși cu Medalia A

PRINTRE VIITORII CONSTRUCTORI DE MAȘINI
In Arad majoritatea școlilor stat situate 

într-o anumită parte a orașului pe care, lo
calnicii au numit-o „cartierul școlilor".

Dimineața, spre orele 8, aici poți vedea o 
mare animație. Pietonii obișnuiți a.i străzilor 
sînt elevii. Larma și veselia acestora răsu
nă pînă departe.

Odată ce sunetele clopoțeilor vestesc înce
putul unei noi zile de școală, peste cartier 
se lasă liniștea.

La lecfie

despre organizarea producției, tehnologia 
materialelor, etc.

In uzina școlii

Ne aflăm la școala medie tehnică de me
canică. Să cunoaștem așa dar o frtatură din 
munoa metelurgiștilor de mîine ai țării...

După ce făcu apelul șl constată cu mulțu
mire că toți .elevii clasei a IV-a B stat pre. 
zenți,^ profesorul Ioan Trandafir începu să 
frunzărească catalogul. La chemarea, nume- ■ 
lui său, elevul Iosif Stofa începe expunerea 
lecției „Despre controlul 'tehnic".

In cadMjil cursului de organizare a pro
ducției, lecția „Despre controlul tehnic" este 
deosebit de importantă. Tocmai de aceea 
profesorul insistă mai mult asupra felului 
în care elevii și-au însușit-o. întrebările puse 
și altor elevi din clasă îl mulțumesc pe pro
fesor.

Cu aceasta, prima parte a lecției a trecut. 
Lecția nu s-a terminat insă Ea este conti
nuată îndată de profesor. Prin felul său de 
predare, prin sistemul deosebit de eficace de 
a repeta noțiunile principale ale lecției pre
date, pînă ce acestea sînt înțelese de toți ele
vii, profesorul loan Trandafir, reușește să 
facă lecțiile plăcute școlarilor.

Prin lecțiile lor. profesori ca loan Tranda
fir, Petre Negreu și alții împărtășesc zi de 
zi celor ce au venit să-și însușească tehnica. ■ 
cunoștințe tot mai multe și mai folositoare

Cind îl vezi lucrând la mașină ai spune 
că Antal Carol este un vechi strungar.

Dar Carol nu este încă strungar. E aibia un 
băietan de vreo 15 ani. elev în anul II al 
școlii.

încă cu cîțiva aiai înainte de a păși pragul 
școlii medii tehnice de mecanică, Carol a dat 
pe față tată-liui său taina ce-o ascundea în 
mintea ®a de copil: dorința de p învăța mese
ria de strungar. Răsfoind revistele căminului 
cultural din romana, sa natală, avusese oca
zia să vadă un strung, un strung mare și 
sțrălucitot. Și așa, copil c'jim era, l-a .îiridră- 
git mult. De atunci, odată cu vîrsta a crescut 
și dorința lui de a deveni cunoscătorul, stă- 
pînul, acestei mașini.

Tatăl său n-a stat prea mult la chibzuială. 
Nu voia ou nici un preț să strice hatârul fiu
lui său.

— Drumul îți ește deschis -- vel putea 
deveni un strungar iscusit.

După ce termină cele șapte clase elemen
tare la școala din comună, Carol deveni elev 
al^școlii medii tehnice de mecanică din Arad. 
Făcuse primul pas ta îndeplinirea visului său.

Așa se explică de ce atunci cînd are lecție 
practică în. atelier, „uzina școlii" cum l-a 
numit cînd l-a văzut pentru orirna dată, Ca
rol își dă toată silința să deprindă această 
meserie.

Acum este la a șasea lecție practică din 
■acest an șl noțiunile elementare despre me
seria pe care și-a ales-o îi par din ce în ce 
mai clare aici în atelier...

înaintașii

săi fostul elev Ion Rancă — tehnician In
tr-tuna din uzinele noastre.

„Nu pot să vă descriu cît de fericit mă 
simt cînd văd cum prin montarea pieselor 
executate după planurile de operații lucra
te în biroul meu. Iau naștere zeci de agre
gate. Și cînd văd toate acestea îmi amintesc 
mereu de lecțiile dumneavoastră și ale ce
lorlalți profesori care m-au ajutat să ajung 
unde stat". “

Multe asemenea scrisori de la foștii elevi 
ai școlii, azi studenți în diferite facultăți, 
tehnicieni, constructori de mașini de frunte 
în uzinele noastre, primesc regulat profesorii 
școlii.

. In rîndul elevilor de azi ai. școlii, scriso- 
3il'e .foșttldr elevi’sînt așteptate cu mult in- 
teres. Veștile că un fost elev a devenit ino
vator într-o uzină sau că altul este un bun 
student al facultății le vorbesc desnre ceea 
Ce vor putea deveni și ei mîine diacă >acum pe 
băncile școlii vor învăța și vor Îndrăgi me
seria ce și-au ales-o.

Intr-o bună zi poștașul a adus o scrisoa- 
atît ' 
ve-

Multă bucurie fac profesorilor scrisorile 
trimise de foștii efevl al școlii.

Iată ce a scris nu de mult profesorilor

re. Ea stînnl o curiozitate deosebită 
profesorilor cît și elevilor. r„.„„ 
•nea din Uniunea Sovietică, de la fostul elev 
al școlii mediii tehnice din Arad Ulrich Vie
wer, acum student în anul IV la Leningrad. 
O scrisoare ta care își mărturisea dragostea 
șl recunoștința ne care le poartă față de pro
fesorii săi, față de cei ce l-au călăuzit pașii 
in dobindirea. cunoștințelor tehnice pe care 
acum și le îmbogățește din plin în patria 
socialismului.

Astfel de cadre, inovatori, studenti, stă
pâni ai tehnicii, sînt mândria școlii. Și dra. 
gostea pentru a cunoaște tehnica nouă o ma. 
nifestă azi tot mai mulți tineri care se în
dreaptă sipre aceste șceli. Un exempl-j con
cludent este însăși cifra de 600 elevi care 
urmează ewsttrHe acestei școli.

CL RADULESCU

Pentru că



întîlnirea de la Viena 
a foștilor luptători din rezistență

— Declarațiile conducătorului delegației R. P. R.

Criza politică din Japonia

Tn zilele de 24—28 noiembrie a avut loc 
la Viena întîlnirea-festlval internațională a 
foștilor luptători din rezistentă și Congresul 
Federației Internaționale a luptătorilor din 
rezistență la care au participat delegații de 
luptători din rezistență din 19 țări europene, 
printre care Franța, Italia, Belgia, Olanda, 
Austria, Grecia, Germania occidentală și 
R.D. Germană, U.R.S.S., Polonia, Cehoslova
cia, Bulgaria, Albania.

La aceste manifestări a participat și o 
delegație a foștilor deținuți și internați po
litici antifasciști din țara noastră formată 
din: acad. prof. P. Constantfnescu-Iași, Sa
bina Eșa-nu, C. Țiulescu, Victor Iliu și 
Emeric Robotoș. Intr-o convorbire eu un 
redactor al Agenției Romîne de Presă 
„AGERPRES“, conducătorul delegației 
noastre, acad. prof. P. Constantinescu-Iași, 
a declarat următoarele:

întîlnirea de la Viena a foștilor luptători 
din rezistență, care a constituit încă o ma
nifestare puternică a voinței popoarelor 
europene de a nu permite să se mai repete 
grozăviile unui nou război, are, în condițiile 
actuale internaționale, o semnificație cu 
totul deosebită.

Manifestările care au avut loc la Viena 
între 24—28 noiembrie constituie o vigu
roasă chemare la realitate a celor care ațîță 
ideea unui nou război. Vocile care au ră
sunat acolo în aceste zile, vocile oamenilor 
care au îndurat prigoana și bestialitatea 
hitleristă: se adaugă glasului puternic al 
tuturor popoarelor care protestează împo
triva reînvierii Wehrmachtului agresiv în 
Germania occidentală și cer cu hotărire crea
rea unui sistem trainic de securitate colec
tivă în Europa, singura cale pentru evitarea 
unui nou război mondial, pentru consolida
rea păcii în întreaga lume.

Intîlnirea-festival internațională a prile
juit o serie de manifestări care au evocat 
lupta eroică a rezistenților împotriva ocu- 
panților fasciști. Au avut loc impresionante 
tntflnlri ale foștîiot deportați de la Dac
hau, Buchenwald, Matthausen și alte lagăre 
ale morții organizate de hitîeriști.

Au avut loc întilniri ale intelectualilor, 
scriitori și pictori, cineaști șj profesori, în- 
tîTniri în care s-a subliniat necesitatea de a 
se apăra cu toate puterile patrimoniul civi
lizatei mondiale, amenințat de pericolul 
unu' nou război.

Ii, cadrul întîlnfril-festîval au fost des
chise o serie de expoziții legate de lupta 
antifascistă.

Schimb d9 experiență între cercurile științifice ale universităților 
„C. I. Parhon“ din București și „Ăl. I. Cuza“ din Iași

IAȘI. — Im orașul iași a avut loc zilele 
trecute un schimb de experiență între cercu
rile științifice de geomorfologie-h ideologic și 
geologie ale facultăților de geologie-geografie 
de pe lingă universitățile „C. I. Parhon" din 
București și „Al. I Cuza" din Iași. Studenții 
din Capitală au vizitat sălile de cursuri, bi
bliotecile, laboratoarele de mineralogie și 
geologie ale universității ieșene și au asistat 
la lucrări practice de specialitate. După aceea 
studenți membri ai cercurilor științifice de la 
București și lași au ținut comunicări. Comu
nicarea ■ „Observații asupra lacului Sf. Ana 
și a mlaștinei Moghoș" a fost prezentată de 
Petru Gîștescu, student în anul IV la Facul
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A avut loc și o săptămînă a filmului în
chinat mișcării de rezistență. Cu acest pri
lej a rulat și filmul romi-nesc ,,Mltrea Co
cor", a cărui prezentare a fost făcută de 
regizorul Victor Iliu, membru al delegației 
noastre. In numeroase teatre și săli de con
certe au avut loc reprezentații și gale, cu 
concursul artiștilor care au luptat în rezis
tentă și al unor mari colective teatrale ca 
acela al Comediei franceze, Operei din Pa
ris, teatrelor din Viena, Milano.

In ziua de 27 noiembrie, cînd s-a încheiat 
întîlnirea-festival, a avut loc o adunare ple
nară care a adoptat o moțiune, chemînd pe 
toți foștii luptători împotriva hitlerismului 
să ducă mai departe, în țările lor, lupta 
împotriva reînvierii Wehrmachtului.

La 28 noiembrie a avut loc Congresul al 
11-lea al Federației Internaționale a luptă
torilor din rezistență, Impunătoare mani
festare, la care ău luat cuvîntul luptători 
din rezistență, victime ale călăilor fasciști, 
care au amintit distrugerile fără seamăn 
provocate de războiul hitlerist și bestialită
țile care au însoțit cotropirea fascistă. Cu 
adîncă emoție au fost ascultate cuvintele 
rostite de Liubov Kosmodemianskaia, mama 
Zoiei, la întîlnirea profesorilor. Ea a spus: 
,,Am pierdut pe cei doi copii ai mei, pe 
fiul meu și pe fiica mea. Ei au căzut în 
luptă nu numai pentru libertatea țării lor, 
dar și pentru libertatea multor altor țări". 
Impresionant a fost momentul cînd a apă
rut în sala congresului delegația Municipa
lității Parisului și a Consiliului Departa
mentului Sena, care au exprimat hotărîrea 
celor 8 milioane de cetățeni pe care îi re
prezintă de a susține lupta poporului fran
cez împotriva ratificării tratatelor de la 
Paris și Londra.

La întîlhirea-festival și la congres, dele
gația romînă a vorbit de dragostea ce se 
arată în țara noastră foștilor rezistenți, de 
grija statului nostru democrat-popular pen
tru traiul acestora.

Noi am subliniat că poporul nostru, care 
a cunoscut în două rînduri cotropirea mili
tarismului german, este convins că reîn
vierea Wehrmachtului agresiv constituie o 
gravă primejdie pentru pacea Europei și a 
lumii întregi, un pericol pentru independența 
noastră națională, cîștigată cu atîtea lupte 
și jertfe ale celor mai buni fii ai poporului 
nostru. De aceea, poporul nostru, alături de 
toate popoarele iubitoare de pace, protes
tează cu tărie împotriva re’narmării Germa
niei occidentale și va lupta cu fermitate 
pentru pace.

tatea de geografie București. Studentul Ioan 
Otto Groff a ținut comunicarea „Activitatea 
cercului de hidrologie-geomorfologie Iași", 
după care a dezvoltat tema „Profilul geologic 
prin zona cristalină dim Bucegi". Comunica
rea : „Exploatarea cărbunelui de la Șotînga- 
Doicești și observații hidrologice și hidroener
getice de pe valea lalomiței" a fost făcută 
de studentul Constantin Dicea din București

La discuții au luat parte numeroși studenți 
și profesori ctarificîndu-se cu acest prilej nu
meroase probleme înainte de plecare, studen
ții din Capitală, conduși de studenții ieșeni, 
au vizitat monumente de artă și diferitele clă
diri istorice din Iași. (Agenpres) 

* ★ *

rămînem. Dacă nu, pe-alci ne e drumul. 
Bine ?

— Destul de bine, îl lăudă Irina îmbunată.

La colectivă
— Unde-i biroul meu?, se scandaliză Oc

tavian, venind la gospodărie și afiînd toate 
încăperile pline cu oameni. Un bărbat 
scurt și îndesat cu fața roșie ca ardeiul, 
căruia toți îi spuneau „tovarășe președinte", 
îi dădu ursuz bună dimineața, îl măsură 
sever cu privirea din cap pînă-n picioare și-l 
întrebă dacă nu cumva era agronomul a 
cărei soție o încartiruiseră cu o zi în urmă. 
Primind răspuns afirmativ, deschise o ușă, 
strigă pe un anume „S-andor baci" ,și ară- 
tînd spre Octavian spuse : „Ți-a venit omul. 
Șareta-i pregătită. Puteți pleca." Sandor 
Balogh, brigadierul de cîmp, era mai înalt 
decît Pop, avea fața osoasă, mustața galbenă, 
tunsă mărunt și niște ochi albaștri neobiș
nuit de limpezi.

— Dacă nu mă-nșel, ați întrebat de birou, 
așa-i? Azi biroul dumitale șl-al meu va , fi 
colo sub poala păduricii. Plecăm chiar 
acum, vorbi el cu veselie. Pe inginer, 
această veselie îl cam enerva. Totuși nu 
protestă. Se urcară și plecară. Ieșiră din 
sat și cotiră pe un drum de țară plin de 
băltoace. Octavian se uită peste cîmp șl-1 
găsi revoltător de neprietenos. Numai ară
turi peste care negurile toamnei se cerneau 
domol din. înălțimi. Nici un om, nici un pilc 
de verdeață, nici o pasăre. Ceva ca o pîclă 
începu să-i apese sufletul. își aminti de 
parcurile din Garei, de spectacolele date de 
artiști aflați în turneu, de întîlnirile vesele 
cu prietenii. „Cine diracu m-a pus »ă-mi calc 
pe inimă și să vin aici", Se mustră. Văiîn- 
du-1 pe Pop abătut și bănuind cu bunul său 
simț cam pe unde-i rătăcea mintea, Sandor 
baci se gîndi să-l îmboldească la vorbă.

— Vezi dumneata locul cela de colo? 
Dacă cineva ne-ar da o mînă de ajutor, l-am 
putea semăna cu cînepă și am scoate o re
coltă să se ducă vestea.

— Ce tel de ajutor ?. se informă Octavian, 
mai mult pentru a-și risipi gî-ndurile triste

— Apoi nici noi nu știm. Un lucru putem 
spune : locu-i cu nărav. Cum punem cînepă, 
cum dă un fel de costrei și în două trei zile 
o înăbușă Altminteri țărîna-i unsuroasă, 
plină de Sevă, dar ce folos. „E intr-adevăr 
o problemă", își zise Octav an. Se întoarse 
către Sandor baci și-l vesti pe un ton care 
nu îngăduia nici un dublu că „se va gîndi" 
și că „mîine, poimîine" îi va da un răspuns 
care „să-l mulțumească pe deplin". Ajun
seră la o tarla unde lucra răzleață o brigadă 
de tractoriști și cercetară arătura care se 
făcea pentru primăvară. Termină de cutre
ierat cîmpul și se întoarseră în sat. Dar In
ginerul se gîndea numai la problema pusă 
de Sandor baci, fără a găsi ceva care să-l

SA VEZI ȘI SA... CREZI!
Șeful biroului pentru rezolvarea cereri

lor și sezisărilor oamenilor. muncii de la 
Ministerul Sănătății primește cu bunăvoin
ță ziariștii, le arată situații, le vorbește 
despre eforturile ce le depune pentru ca 
biroul respectiv să meargă... ca pe roate. 
Este și el împotriva faptului, că cetățenii 
sînt prirpiți la acest birou abia după ora 
11 și că sint nevoiți să treacă pe la bi
roul de informații înainte de a ajunge la 
el, dar... asta este situația, așa a „moș
tenit-o" Treci peste faptul că moștenirea 
e cam veche șl că ar fi avut timp să o li
chideze și discuția alunecă spre diferite 
aspecte ale muncii.

— Unde aveți cererile rezolvate ?
— In dosare. Avem două bibliorafturi.
— Avem cinci — îl corectează tovarășa 

care se ocupă cu urmărirea rezolvării scri
sorilor.

— Ba două !
— Ba cinci I
— De anul ăsta ?
— De anul ăsta 1
Ne bucurăm că am contribuit la îmbo

gățirea informațiilor șefului cu privire la 
oropriul său birou.

Mai penibil e cînd începe cu „greută
țile"

— Avem greutăți Nu sînlem înștiințați 
cînd se rezolvă ceva și se trimite răspun
sul direct solicitanțllor. Direcția igienei 
din minister a respins o contestație a unei 
funcționare de la Radiodifuziune, care a 
fost amendată cu 100 lei. deși făcuse in
fecțiile Au refuzat să ne arate dosarul 
Nici nu știau ce rol avem noi în minister.

Destul de neplăcut că nu știau ce rol 
are în minister biroul tovarășului Lilu 
A uram, dar tot atlt de neplăcut este faptul 
că șeful acestui birou nu știe că direcția 
respectivă nu se numește a „igienii" 
ci „sanitaro-antiepidemică".

— Evidență ? — răspunde unei întrebări 
tov. Lilu — Avem, cum să nu ! In trimes- 
rul III am primit 1128 scrisori și am re
zolvat 609 Au mai rămas la 1 octombrie 
619, dar nu. nu! Nu notați asta. Acum 
situația este cu totul alta. In urma criti
cii din ziar .

— Ce critică ?
— S-a arătat că răspundem cu întîr-

In contul anului viitor
SUCEAVA (de la corespondentul nostru). 

— Pentru colectivul de muncitori și tehni
cieni de la întreprinderea economică raiona
lă ,,Producția* 1' din Suceava, îndeplinirea 
înainte de termen a planului anual a consti
tuit unul din principalele obiective ale între
cerii socialiste. La 1 decembrie 1954 aces-t

Pînă-n toamna anu
lui trecut, inginerul a- 
gronom Octavian Pop 
lucra la gospodăria de 
stat din Cărei. Și era mulțumit de munca 
sa. Intr-o bună dimineață însă comitetul 
executiv raional îi aduse la cunoștință, .că 
este „detașat" la gospodăria colectiva din 
satul Berveni ca „specialjst" și ca 
buie" să se prezinte ca să-și ia în primire 
nou) post, nu mai tîrziu de jumătatea lumi 
octombrie. „Cu ce-am greșit de vor _sa-mn 
îngroape tinerețea tn această fundătură ,, tu 
primul gînd al lui. Octavian. , Nepricepind 
cum de „căzuse păcatul" tocmai asupra lui, 
începu să-și aducă aminte de toate greșe
lile pe care Ie săvîrșise. Dar, ori cît căuta, 
nu găsea motivul. In cele din _urma trase 
concluzia că la mijloc trebuie să fie „o lu- 
crătură" și indignat de „meschinăria. unor 
oameni" se prezentă la comitetul executiv ra
ional și refuză propunerea în termeni — cum
i se păreau lui — foarte energici. Irina, ne
vasta lui Octavian, lucra Ia raionul de partid 
Era plecată undeva într-o comunii Jar trebuia 
să se întoarcă din ceas în ceas și Octavian o 
aștepta cu inima strînsă. „Ce va mai crede 
despre mine cînd va auzi că mi s-a făcut 
asemenea ofertă", se întreba.

— Am auzit că vom pleca la țară, zise 
Irina de cum deschise ușa.

— Mi s-a propus, replică el înțepat. Dar 
încă n-am căpiat ca să consimt. Irina îl privi 
înmărmurită :

— Ce tot îndrugi acolo... Mai bine am 
începe să ne pregătim, propuse ea ca și cum 
n-iar fi auzit nimic. Merg și eu

— Repet: N-am de gînd să plec nicăieri. 
Și cred că nu e cazul să faci pe spirituala 
tocmai acum.

— Înțeleg, încep să înțeleg, _ făcu Irina 
întuneeîndu-se. Socoți pe semne ,că ți-au spus 
sa mergi la Berveni pentru că te socotesc 
un terchea berchea oarecare... Ori crezi, că 
vreunuia de la raion i s-a făcut poftă să te 
șicaneze.

— Exact. Și nu merit nici una nici alta.
— Ei bine Octav, află că astea-s numai 

scorniri de-ale tale. Adevărul adevărat 
este că la Berveni se cere musai un agro
nom. Mai toți oamenii din sat de-acolo au in
trat în colectivă. Au pămînt mult și bun. au 
vite. Le lipsește însă un specialist priceput, 
cinstit, plin de inimă care să-i povățuiască. 
S-au gîndit la tine. Unii au fost împotrivă 
susținînd că in ultima vreme ai cam prins 
osînză, ai devenit comod. Eu care din în- 
tîmplare am auzit, ți-am luat apărarea. Iată 
însă că...

— Irinei vorbi el pe neașteptate. Primesc, 
îmi iau vorba înapoi. Plecăm la Berveni- 
Dar numai pentru un an. Dacă acolo se 
poate lucra și trăi în mod civilizat mai

Noi tractoare pentru S.M.T. din regiunea lași
IAȘI (de la corespondentul nostru). — 

Zilele trecute a sosit în regiunea Iași-un nou 
lot de tractoare K.D 35 fabricat la uzinele 
de tractoare din Orașul Stalin.

Noile tractoare au fost repartizate S.MT.- 
urilor din regiune. Un număr însemnat de 
tractoare au primit S.M.T. Podul Iloaiei,

O acțiune de control obștesc 
asupra executării bugetului de asigurări sociale

Prezidiul Consiliului Central al Sindicate
lor, împreună cu Ministerul Finanțelor și 
Ministerul Sănătății au hotărît să organi
zeze în cursul lunii decembrie, în toate în
treprinderile și instituțiile din țară o 
acțiune de control obștesc asupra executării 
bugetului de asigurări sociale. Cu această 

colectivei
satisfacă. „M-am prostit, ăsta-i adevărul", 
trase concluzia pînă la urmă Cînd îi împăr
tăși Irinei această părere, ea îl privi nemul
țumită. „De unde-ai mai scos-o? Cum poți 
spune că te-ai prostit? Ai stat prea mult în 
birou și ai început să-ți uiți meseria. Asta-i. 
Dar vine iarna. Ai tot timpul să te pui la 
punct". „Că altceva nici nu-i de făcut", con
simți Octavian găsind sfatul Irinei foarte 
cuminte. Se apucă conștiincios de revizuit 
cărțile. Cînd peste două zile îl întîlnl pe 
Sandor baci, căută să scape spunîndu-i : 
„Am altele pe cap acum. Mal așteaptă. Să 
mai chibzuiesc și-ți spun." Timpul trecea 
pe neobservate. Octavian deveni tată.

Răspunsul
Aproape de începutul lui martie, într-o 

sîmoătă seara, fu chemat la o nuntă. Irina 
se întremase. Merseră împreună. Au fost a- 
șezați la loc de cinste în capul mesei de în
suși Ludovic Obiș, președintele colectivei. 
Sandor baci care nuntea și el, pîndi un mo
ment, se apropie de agronom și-î șopti foarte 
timid la ureche.

— Știi că-mi ești dator cu un răspuns ?
— Cum să nu. N-am uitat. M-am gîndit 

foarte serios la cele ce mi-ai spus. Află că-i 
foarte simplu. Totul e să prinzi vremea cea 
mal potrivită. Cauți să dai în pămînț 
sămînța atunci cînd poate răsări cel mai 
repede. O sameni mai deasă decît ca de 
obicei șl gata. Pînă să se desmeticească 
costreiul, cînepă a și încheiat locul. Baîogh 
rămase foarte îneîntat. Octavian ar fi tre
buit să. se bucure. Dar lui îi părea rău că-și 
trădase ideea. Totul era încă o ipoteză. Una 
mai -promițătoare deeît altele dar neconfir- 
mâtă încă de practică. „De-a-r veni mai iute 
primăvara", își zise și simți pe dată o 
dorință aprigă de a se duce în cîmp pentru 
a-și verifica „ipoteza".

A răsărit cînepă
Dar primăvara parcă avea ce aVea cu 

Octavian. Nu-i dădea de loc răgaz să se 
ocupe de „Ipoteză". Se iveau zilnic zeci de 
nevoi care-1 obligau să se mute cu biroul — 
vorba Iul Sandor baci — ba aproape de 
hotar, ba d'ncblo' de pădure. Octavî-an nu se 
împotrivea. Simțea că-i de datoria lui să-i 
convingă pe oameni să lucreze acătării și o 
făcea cu o energie pe oare înainte nici nu 
și-o bănuia. „Ipoteza" însă nu-i ieșea, din cap 
nicicum. De cum intrară în a doua jumătate 
a lunii aprilie, începu să ia „temperatura 
solului", și să ceară telefonic de la stația 
meteorologică Informații amănunț'te asupra 
vremii. După o ploaie zdravănă într-o dimi
neață cu cer azuriu, bătu în poarta lui 
Sandor baci și-l vesti: „A sosit momentul, 
brigadierule. Fuga la cîmp. Pînă-n prinz 
cînepă să fie în pămînt". Au urmat trei zile 
de aprigă încordare. Ca și mai înainte Pop 

ziere. Am urgentat rezolvarea scrisorilor șl 
acum mai avem circa 100...

— Circa 170 — îl completează tova
rășa care face „urmărirea".

— Am constituit o comisie care s-a o- 
cupat de pistonarea direcțiilor — reia 
șeful biroului. Am întocmit și un referat. 
Avem mari greutăți cu regiunile. Arată 
tovarășă — se adresează „urmăritoarei"
— ce greutăți avem la regiuni.

Alte răsfoiri de registru. Regiunea 
Bacău nu a răspuns la 15 adrese. Cea mai 
veche este din ianuarie. începem să-l 
compătimim pe șef Atîtea greutăți I

li cerem un exemplar din referat. Ne 
refuză politicos. — Pot să vă dau alte 
cazuri. Cele din referat sint pentru... uz 
intern.

— Ceva... exemple concrete... ale rea
lizărilor biroului d'v...

— Desigur! Avem! A! Să vă arătăm 
scrisori de mulțumire, din toată țara! 
Aduce un dosar subțirel. II răsfoim.
— Cu. lacrimi de bucurie vă aduc cele 
mai călduroase mulțumiri... Cetățeanul 
Tudor Gh. Gheorghe, din comuna Niculi- 
țel, raionul Tulcea, își exprimă într-o 
scrisoare recunoștința față de regimul 
nostru față de partid și guvern, fiindcă 
fără a se precupeți mijloacele, ne
vasta lui, mușcată de o viperă, a fost 
salvată, aducîndu-i-se ser cu avionul. Im
presionant! Ce legătură are însă acest 
lucru cu activitatea biroului de rezolvare 
a cererilor și sezisărilor? In orice caz, e 
mișcătoare pasiunea tov Lilu pentru co
lecționarea scrisorilor de mulțumire.

Să vezi șl să... crezi!
lată deci cum se prezintă la Ministerul 

Sănătății biroul pentru rezolvarea cereri
lor și sezisărilor oamenilor muncii, un 
birou de pomină. O tovarășă care înregis
trează hi.rtiile, una care le urmărește, o 
dactilografă, și... un șef care face dema
gogie. Iar toate astea sînt posibile fiindcă 
însuși ministrul Sănătății, tovarășul dr. 
Voinea Marinescu, nu numai că nu se 
interesează de activitatea acestui birou, 
dar la rîndul său nu respectă nici zilele, 
nici orele de primire a oamenilor muncii

SANDU MANEA

obiectiv a fost atins, întreprinderea începînd 
să lucreze in contul anului 1955-,

Printre cei care au obținut succese deose
bite în lupta pentru îndeplinirea indicilor de 
plan se află și Alexandru Tupilat, muneitor 
fruntaș în atelierul de mezeluri, Franț Pra- 
gols'kj și Ga-șpa-r Palcinschi, de la presa de 
ulei din Ițcanl, și alții.

S.M.T. Vaslui, S.M.T. Huși, S.M.T. Paș
cani, S.M.T. Roman, S.M T. Tg. Frumos 
și S.M.T. Gura Idrici. Noile tractoare 
repartizate regiunii Iași vor asigura extin
derea ype o scară mai largă a mecanizării 
lucrărilor agricole, ceea ce va contribui la 
ridicarea producției de cereale.

ocazie se va analiza întreaga activitate a 
asigurărilor sociale și felul cum s-a execu
tat bugetul mișcării sindicale.

Muncitorii, tehnicienii, inginerii și func
ționarii, sînt chemați să-și dea întreaga lor 
contribuție la buna desfășurare a acestei 
acțiuni.

se ducea în țarină ; ca 
și mai înainte împăr
țea în stînga și-n 
dreapta sfaturi. Dar

din timp în timp numai ce-1 vedeai că dispare. 
II lua pe Sandor baci, mergeau pînă la locul 
cu pricina și scormonind țarina, căutau 
sămînța verde, spălăcită. La a zecea sau a 
unsprezecea vizită fură cît p-aci să nu mai 
recunoască- ogorul. Plante firave scoseseră 
capul peste toată întinderea lui, și din 
negru devenise verde închis. „Putem zice 
c-am nimerit-o. Numai de-am fi feriți de 
secetă, de grindină și de celelalte. Cît des
pre costrei, aleluia", spuse Octavian liniștit.

Milionari
Bascula era așezată pe tăpșanul larg de 

la marginea satului. De mai bine de-o 
săptămînă, Octavian nu se desllpea de ea. 
Camioane și care se perindau prin fața lui 
într-un convoi neîntrerupt. Incărcau cînepă 
și o transportau ta topitorie. Iar el cîntărea 
și socotea. Miercuri către seară, după ce ul
timul convoi dispăru în zarea drumului, stri
gă să vie președintele Obiș și brigadierul 
Sandor baci. Pînă una alta, trase linie și-n- 
cepu să totalizeze. Privi cifra care rezultă 
și rămase uluit. Aproape că nu-i venea a 
crede. „Știți cît a dat la hectar pîrdalnica?", 
făcu el peste mă-sură de uimit.

— Cit?, vorbiră aproape într-un glas cei 
doi.

— Aproape șapte mii. Șapte mii, înțelegeți? 
Era îritr-adevăr nemaipomenit. Peste cîteva 
zile gospodăria încasă pe cînepă de pe 
cele 26() hectare, 3.165.602 lei. Sandor baci a- 
nunța peste tot:

— Cînepă lui Pop ne-a făcut milionari.
„Cînepă lui Pop"... Octavian alergă acasă 

să împărtășească și Irinei aceste cuvinte 
care-i merseseră drept la inimă.

— Știi ce-i mîine ?, îl întrebă Irina, după 
ce-1 ascultase bucuroasă.

— Joi, desigur.
—• Joi... numai atîta? Mîine se împlinește 

un an de cînd am venit aici. Ce zici, ne în
toarcem la Care ? Octavian nu răspunse. Să 
se întoarcă? N-avusese timp să se gîndească 
la asta N-avusese vreme nici măcar să 
bage de seamă că în sat era cinematograf. 
Pe dată îi apărură în față ■ Obiș, sever dar 
nespus de omenos, Samdor baci, sfătos, avid 
de învățătură, colectiviștii Toți îl respectau. 
Dar proiectele zecile de proiecte care se 
născuseră în mintea lui după dovedirea 
„ipotezei"? Nu Ar fi pur și simplu o 
crimă să plec din Berveni", își zise.

— De ce taci ?, insistă Irma
— Ei și tu, nu te ma: băga așa în sufletul 

omului și nu-i mal aminti, de anumite 
prostii ale lui tocmai cînd ar dori contrariul 
Irina îi învălui cu o privire plină de dul
ceață. In clipa aceea i se păru că nu e 
femeie pe lume care să aibă un bărbat ca 
al ei.

ION PAVELESCU

In cercurile politice din Japonia s-a vor
bit în ultimele luni cu o insistență crescîndă 
despre șubrezenia guvernului și despre 0 
iminentă demisie a cabinetului condus de 
Sigheru Ioșida. Campania pentru înlătura
rea lui Ioșida s-a intensificat considerabil 
mai cu seamă în timpul vizitei acestuia în 
Statele Unite.

Guvernarea șefului partidului liberal a 
stîrnit nemulțumirea poporului japonez, da
torită puternicei crize în care se zbate eco
nomia țării și politicii proamerîcane a gu
vernului. Pronosticurile despre o iminentă 
cădere a guvernului s-au îndeplinit întocmai. 
Ziarele au anunțat demisia guvernului 
Ioșida. După cum se știe, cabinetul japonez 
a luat această hotărîre în dimineața zilei de 
7 decembrie, fără a mai aștepta dezbaterile 
parlamenta e programate pentru după amia
za aceleiași zile, cînd guvernul trebuia să în
frunte o moțiune de neîncredere propusă de 
partidele de opoziție.

Moțiunea de neîncredere în guvern pre
zentată Camerei Reprezentanților de partidul 
democrat, partidul socialist de stingă și par
tidul socialist de dreapta acuză cabinetul lo- 
șida de a fi dus cu persistență o politică ne
fastă, o politică externă secretă și o polit că 
economică greșită. Moțiunea amintește de 
scandalul de la șantierele navale în care este 
implicat guvernul Ioșida și-l acuză pe fostul 
prim ministru de a fi „Violat spiritul consti
tuției".

In ajunul prezentării moțiunii, cele trei 
ziare japoneze influente — „Mainichi Șim- 
bun“, „Asahi Șimbun" șl „lomiuri Șimbun" 
au cerut în coloanele lor demisia cabinetului 
Ioșida.

Actuala sesiune parlamentară, cu prilejui 
căreia s-a produs și demisia Iui Ioșida, a 
început în condițiile adincirii crizei politice 
interne din Japonia. Toate partidele politice 
critică cu vehemență politica internă și exter
nă a lui Ioșida și în special politica sa in 
p.oblema relațiilor Japoniei cu țările lagă
rului democratic. Sesiunea se desfășoară în
tr-o atmosferă neprielnică lui Ioșida deoare
ce partidul liberal care se află la putere nu 
mai dispune de majoritate în parlament. 
După trecerea unui - grup de deputați din 
partidul liberal în „Partidul democrat din Ja
ponia", liberalii dispun în Camera Inferioară 
de nurhai 185 de mandate din 466.

In declarația-program pe care a făcut-o în 
parlament, Ioșida a încercat prin toate mij
loacele să justifice politica internă și exter
nă a guvernului și s-a străduit să prezinte 
rezultatele vizitei sale în S.U.A. și în țările 
occidentale ca „rodnice și promițătoare". Pre- 
zentînd în culori trandafirii „avantajele" co
laborării japono-americane, Ioșida a trecut 
sub tăcere adevăratele cauze ale dificultăți
lor economice prin care trece Japonia și care, 
după cum se știe, se datorează dependenței 
ei față de Statele Unite.

Conferința unională a constructorilor din U.R.S.S. 
și-a încheiat lucrările

MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 7 decembrie și-a încheiat lucrările 
la Moscova conferința unională !a constructo
rilor convocată de Comitetul Central al Par
tidului Comunist și Consiliul de Miniștri al 
U.R.S.S. La conferința, care și-a ținut ședin
țele la Palatul Mare ai Kremlinului, au par
ticipat 2.200 persoane. Au fost de față oaspeți 
din străinătate — constructori din China, 
Polonia, R. D. Germană, Cehoslovacia, Ro- 
mî-nla, Ungarie. Bulgaria, Albania, R. P. D. 
Coreeană și R. P. Mongolă. La lucrările con
ferinței, au luat parte conducători ai partidu
lui comunist șl guvernului sovietic — N. A. 
Bulganin, K. E. Voroștlov, L. M. Kaganovici, 
G. M. Malenkov, A. I. Mlkoian, V. M. Molo
tov, M. G. Pervuhin, M Z. Saburov, N S. 
Hrușciov, N. M. Șvernik, P. N. Pospelov, 
M. A. Suslov, N. N. Șat-alin.

La ședințele plenare și ședințele celor 11 
secții eu fost luate în discuție probleme pri
vind construcție industrială, de transporturi,

Deschiderea sesiunii Biroului Executiv al F. S. M.
VARȘOVIA 8 (Agerpres). — P.A.P. trans

mite : La 6 decembrie s-a deschis ta Varșovia 
cea de a 26-a sesiune a Biroului Executiv al 
Federației Sindicale Mondiale.

Biroul Executiv a aprobat ordinea de zi a 
celei dea 11-a sesiuni a Comitetului Executiv 
al F.S.M., care are loc la 8 decembrie, și or
dinea de zi a sesiunii Consiliului general al 
F.S.M., care se via desfășura între 9 și 14 de
cembrie.

Consiliul general va discuta următoarele 
probleme :

1) Situația internațională șl traducerea în 
viață a hotărîrilor celui de al Ill-lea Congres 
Mondial al Sindicatelor cu privire 1a dezvol

Opoziția din Cambra Comunelor
cere tratative pentru interzicerea armelor de exterminare in masă

LONDRA 8 (Agerpres). — TASS trans
mite: La 6 decembrie, în Camera -Comune
lor, laburistul Noel-Baker a prezentat in nu
mele opoziției un amendament Ia adresa de 
răspuns a Camerei Comunelor la mesajul 
tronului care cuprinde expunerea programu
lui guvernului. In acest amendament, care 
echivalează cu propunerea de a da vot de 
neîncredere guvernului, se exprimă nemulțu
mire îin legătură cu faptul că ,,în ciuda re. 
zoluțlei adoptată de Camera Comunelor ta 
5 aprilie cu privire ta armele de exterminare 
în masă, guvernul nu a d-at încă dovadă că 
este îndeajuns de conștient de urgența cu 
care trebuie căutate metode pentru a salva 
omenirea de această primejdie".

După cum se știe, în aceas-tă rezoluție se 
semnalase, necesitatea ducerii de tc-atative cu 
privire la interzicerea armelor de extermi
nare în masă.

După eu-m anunță agenția Press Associa
tion, Noel-Baker a declarat: „Această în
sărcinare dată guvernului nu a fost aproape 
deloc îndeplinită. Considerăm că guvernul 
a adoptat față de ea o atitudine de disoreț. 
Ce inițiativă a manifestat guvernul în vede
rea inițierii unor tratative la cel mai înalt 
nivel ? S-a propus oare convocarea conferin
ței între șefii statelor pe care a cerut-o Ca
mera Comunelor ? A adresat oare primul 
ministru lui Eisenhower sau lui Malenkov 
vreun mesaj cu privire la dezarmare? A dis
cutat el această problemă cu Mendes-France? 
A vorbit oare Eden, ministrul Afacerilor Ex. 
terne, din luna aprilie anul curent și pînă 
astăzi fie și măcar o singură dată despre 
dezurmăre ? A făcut oare acest lucru minis
trul Apărării, sau ministrul Finanțelor, sau 
ministrul Afacerilor Interne pe care aceasta 
îi privește în modul cel mai direct7 In ast
fel de condiții nu putem să sperăm într-un 
acord cu privire la dezarmare încă multi 
ani"

Noel-Baker a menționat că, in ciuda rezo
luției adoptate în unanimitate de Camera Co.

încercările lui Ioșida de a deforma reali
tatea au fost zadarnice, deoarece se cunosc 
prea bine rezultatele vizitei sale peste o- 
cean. Nu constituie pentru nimeni un secret 
faptul că tratativele lui Ioșida cu președin
tele Eisenhower nu au avut drept Scop re
zolvarea problemelor economice ale Japoni
ei ci, dimpotrivă, intensificarea politicii de 
folosire a Japoniei în vederea realizării o- 
biectivelor agresive ale Statelor Unite m 
Extremul Orient.

După cum rezultă din comunicatul comun 
nu au fost justificate speranțele guvernului 
japonez ca în urma tratativelor de la Was
hington să se găsească căi reale pentru în
vingerea greutăților politice, economice și 
financiare, prin care trece în prezent țara.

In ceea ce privește partea declarației-pro- 
gram consacrată problemelor politicii interne 
a guvernului, fostul prim ministru japonez 
s-a mărginit numai la fraze generale. De alt
fel ce ar fi putut să spună Ioșida despre 
situația internă a Japoniei ? Industria japo
neză trece în prezent printr-o criză acută 
ca urmare a nefastei politici de „austeritate" 
pe care a promovat-o de un an guvernul lui 
Ioșida. Lunar își închid porțile sute de în
treprinderi ale industriei ușoare. In locul 
dezvoltării industriei de pace, Statele Unite 
obligă Japonia să-și dezvolte industria de 
război.

Poziția fostului guvern japonez devenise 
extrem de nesigură pe măsură ce se apropia 
data deschiderii sesiunii extraordinare a par
lamentului. La 26 noiembrie, comitetul exe
cutiv al Partidului liberal din Japonia s-a 
pronunțat pentru demisia lui Ioșida din func
ția de prim ministru și de președinte al par
tidului. Această manevră a partidului liberal, 
pentru că numai astfel poate fi denumită, a 
arătat că liderii acestui partid, văzîndu-se în 
fața unei iminente crize, an hotărît să-l sa
crifice pe Ioșida, pentru a rămîne cu acest 
preț la putere.

împotriva guvernului Ioșida s-au pronun
țat nu numai toate partidele și grupurile de 
stînga, ci și așa-numittil „Partid democrat 
din Japonia", constituit de curînd. Acest par
tid a fost format din două partide conserva
toare — „Partidul progresist" și „Partidul 
liberal din Japonia", precum și dm aproxi
mativ 40 de deputați care au părăsit rîndu- 
rile partidului liberal al lui Ioșida.

Demisia lui Ioșida nu este rezultatul unor 
oarecari combinații de culise ale cercurilor 
guvernante din Japonia sau numai al nemul
țumirilor acestora. Ea a fost provocată de 
nemulțumirea cercurilor celor mai largi ale 
populației japoneze față de politica de tră
dare a intereselor naționale ale Japon’ei.

Evenimentele din Japonia ne arată că lup
ta poporului japonez devine tot mai hotărâtă 
și că masele largi ale opiniei publice cer a- 
doptarea unui nou curs în politica internă 
și externă a Japoniei.

E. GRECU

agricolă, de locuințe și social-culturală, lu
crări edilitare la orașe și așezări, organizarea 
și mecanizarea lucrărilor de construcție și a 
producției de mașini pentru construcții de ma
șini rutiere, economia construcției, organiza
rea muncit șl alte probleme.

In referate și ta discuții pe marginea aces
tora eu fost citate numeroase exemple Intere
sante ilustrând uriașa amploare a construcției 
industriale și de locuințe în Uniunea Sovie
tică.

La conferință au fost prezentate multe pro
puneri practice și concrete, a căror realizare 
va permite să se reducă considerabil costul 
construcției și durata acesteia, să se simpli
fice formele de finanțare, evidență și dări de 
seamă.

A rostit o amplă cuvîntare N. S. Hrușciov, 
prlm-secretar al C.C. al P.C.U.S. Participants 
la conferință au adoptat în unanimitate un 
apel către toți oamenii muncii din industria 
construcțiilor a Țării Sovietice.

tarea unității oamenilor muncit, pentru apă
rarea revendicărilor lor (raportor — Louis 
Saillant, secretar general al F.S.M.).

2) Carta drepturilor sindicale ale oameni
lor muncii și campania pentru apărare șl cu
cerirea drepturilor sindicale și democratice 
(raportor — Giuseppe di Vittorio, președin
tele F.S.M.).

3) Darea de seamă a comisiei de revizie.
Biroul Executiv a discutat de asemenea 

propuneri referitoare la numirea de membri 
și membri supleanți în Comitetul Executiv și 
Consiliul general al F.S.M. pe locurile rezer
vate de cel de al Ill-lea Congres Mondial al 
Sindicatelor pentru reprezentanții unor țări.

munelor în aprilie anul curent, mesajul tro
nului nu cuprinde nici un cuvînt despre de
zarmare sau despre interzicerea armelor de 
exterminare în masă.

Selwyn Lloyd, ministrul Aprovizionării, a 
afirmat că formularea amendamentului nu 
este justificată și a declarat că este necesa
ră „o perioadă de studiere și chibzuire" și 
că guvernul intenționează în primul rînd „să 
mențină forța Angliei șl a aliaților ei".

Luînd cuvîntul în cadrul discuțiilor, labu
ristul Yates, exclus din fracțiunea parlamen
tară a partidului laburist, deoarece a votat 
împotriva acordurilor de la Paris cu privire 
la înarmarea Germaniei occidentale, a cerut 
să se înceapă imediat tratative cu Uniunea 
Sovietică.

Attlee, care în numele opoziției a rostit 
cuvîntul de închidere în cadrul discuțiilor, a 
afirmat că tratativele cu privire la ratifica
rea acordurilor de la Londra și Paris nu se 
vor răsfrânge asupra tratativelor la cel mai 
înalt nivel cu privire 1-a slăbirea încordării 
internaționale.

Totodată el a relevat că în mesajul tro
nului nu se amintește nici cu un singur cuvînt 
principala problemă — cea a armei atomice. 
Attlee a declarat: „In prezent există argu
mente puternice care pledează pentru stabi
lirea unui contact mai strâns între guvernul 
nostru și guvernul U.R S.S.... sîntem de pă
rere că a venit timpul să se înceapă a se 
acționa..."

Ministrul Afacerilor Externe, Eden, care 
în cadrul discuțiilor a răspuns în numele gu
vernului, a afirmat că acordurile de la Lon
dra și Paris vor fi ratificate în cursul urmă
toarelor două-trei luni și că numai atunci se 
vor putea duce tratative. După cum se știe, 
aceasta este teza preferată a diplomație.! oc
cidentale, care se străduiește să acționeze 
de pe „poziții de forță".

Amendamentul opoziției a fost pus la vot 
șl respins cu o majoritate neînsemnată de 
voturi (300 față de 267).
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Voința fermă a popoarelor iubitoare de pace 
va sta in calea oricărei încercări de agresiune 

din partea ațițătorilor la un nou război!
Oamenii sovietici aprobă 
în unanimitate declarația 

de la Moscova
MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS 

transmite : In Uniunea Sovietică au loc nu
meroase mitinguri la care oamenii muncii 
aprobă in unanimitate declarația guverne
lor participante la Conferința de la Mosco- 
va a țărilor europene.

Semnarea declarației, a spus turnătorul 
Muradniiazov la mitingul care a avut loc 
la uzina „Krasnii Metalist" din Așhabad, 
demonstrează în fața întregii lumi prietenia 
indestructibilă între popoarele marelui la
găr al socialismului. Noi vom munci în li
niște, vom lupta pentru avîntul continuu al 
economiei și culturii țării noastre, pentru ri
dicarea continuă a nivelului de trai al oa
menilor muncii și paralel cu aceasta pentru 
întărirea continuă a capacității de apărare a 
statului sovietic.

Forjorul Petrov, unul din cel mal vechi 
muncitori ai uzinei de mașini agricole din 
Rostov, luî.nd cuvîntul la mitingul din uzi
nă a spus: declarația exprimă sentimentele 
și aspirațiile tuturor popoarelor care nu do
resc război. Ea va deveni o puternică ba
rieră în calea militarismului german în curs 
de reînviere. Dacă imperialiștii vor pune 
1a cale un război, a declarat lăcătușul Mis- 
cenko, ei nu ne vor găsi nepregătiți. Noi 
vom da agresorilor o ripostă nimicitoare.

Poporul polonez sprijină pe deplin 
hotărîrile Conferinței de la Moscova

VARȘOVIA 8 (Agerpres). — P.A.P. trans
mite: La 7 decembrie a avut loc la Varșo
via un miting al oamenilor muncii din ca
pitala Poloniei, consacrat rezultatelor con
ferinței de la Moscova a țărilor europene 
pentru asigurarea păcii și securității în Eu
ropa.

A luat cuvînul I. Cyrankiew'cz. președin
tele Consiliului de Miniștri al R. P. Polone, 
șeful delegației guvernamentale polone la 
conferința de la Moscova.

Declarația de la Moscova — a spus prin
tre altele Cyrankiewicz — constituie expre
sia poziției unanime a guvernelor țărilor 
care au participat la conferință; ea constituie 
totodată expresia poziției unanime a po
poarelor reprezentate de aceste guverne.

Pentru noi, pentru poporul polonez, a con
tinuat 1. Cyrankiewicz, declarația va con
stitui o chemare spre noi eforturi ale tutu
ror oamenilor muncii în vederea întăririi

Patrioiii germani protestează împotriva continuării 
înscenării judiciare de la Karlsruhe

KARLSRUHE 8 (Agerpres). - A.D.N. 
transmite :

La 7 decembrie a avut loc în apropierea 
clădirii Tribunalului Constituțional federal 
din Karlsruhe, încercuit de poliție, o de
monstrație a patrioților germani împotriva 
continuării procesului înscenat Partidului 
Comunist din Germania. Demonstranții au 
scandat lozinci prin care s-a cerut închi
derea procesului. O altă demonstrație de

Guvernul italian încearcă să stăvilească avîntul mișcării muncitorești 
prin» adoptarea unor măsuri fasciste

ROMA 8 (Agerpres). — Potrivit relată
ri.or agenției France Presse, guvernul ita
lian a hotărît să. adopte o serie de măsuri 
fasciste care lovesc în drepturile cele mai 
elementare ale poporului italian șl care sînt 
îndreptate, în primul rînd, împotriva clasei 
muncitoare italiene și a Partidului Comunist 
Italian.

Măsurile fasciste ale guvernului ameri
canizat al Italiei prevăd, printre altele, cer
cetarea „loialității" funcționarilor publici 
prin „desemnarea tuturor posturilor, care 
vor trebui să fie încredințate numai acelora 
care prezintă garanții absolut sigure în ceea 
ce privește fidelitatea față de regim".

Guvernul Scelba a hotărît „suspendarea 
comenzilor și anularea dreptului de a face 
export și import" pentru toate întreprinde
rile în care oamenii muncii sprijină acțiunile 
revendicative organizate de Confederația Ge
nerală a Muncii din Italia (C.G.LL.) și de 
Partidul Comunist Italian.

Aceasta nu trebuie să se repete!
Din relatările unor foști ofițeri superiori naziști

„Am îost la Stalingrad44
MARTIN LATTMANN, Berlin — fost 
general-maior. 

unității poporului, a întăririi puterii patriei 
noastre.

După ce a luat cuvîntul J. Ozga-Michalski, 
vicepreședinte al Seimului polonez, Benoit 
Fraction secretar general al C.G.M. din Fran
ța a vorbit despre lupta poporului francez 
împotriva încercărilor cercurilor imperialiste 
de a reînvia militarismul german — dușma
nul de moarte al popoarelor europene.

Giuseppe di Vittorio, secretar general al 
C.G.M. din Italia și președinte al F.S.M. 
a arătat în cuvîntarea sa că popoarele salută 
cu căldură rezultatele conferinței de la Mos
cova.

Participanții. la miting au adoptat, cu 
mare însuflețire, o rezoluție în care declară 
că sprijină pe deplin hotărîrile conferinței de 
la Moscova.

Plenara P. S. U. G.
BERLIN 8 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite : La 7 decembrie a avut loc la Berlin 
cea de a 22-a Plenară a Comitetului Central 
al Partidului Socialist Unit din Germania, 
consacrată rezultatelor conferinței de la Mos. 
cova a țărilor europene pentru asigurarea 
păcii și securității in Europa.

Walter Ulbricht, prim-secretar al C. C. al 
P.S.U.G., a prezentat raportul cu privire la 
desfășurarea și rezultatele conferinței de la 
Moscova.

Plenara a aprobat în unanimitate raportul 
Iui Walter Ulbricht și a adoptat hotărîrea de 
a sprijini declarația delegației R. D. Ger
mane la conferința de la Moscova și decla
rația semnată de țările participante la con
ferință. Plenara a hotărît să ia toate măsu
rile pentru îndeplinirea sarcinilor trasate în 
declarația conferinței de la Moscova a țări
lor europene.

Alt grup de deputați francezi 
se pronunță împotriva acordurilor 

de la Paris
PARIS 8 (Agerpres). — După cum relatea

ză, ziarul „L’Humanjte", încă un grup de 
deputați al Adunării Naționale — membri ai 
partidelor de dreapta, s-a pronunțat împo
triva ratificării acordurilor de la Paris și 
pentru tratative imediate cu Uniunea Sovie
tică in problema germană.

Organizația sindicală a minei carbonifere 
din Merlebach (departamentul Moselle), afi
liată la Confederația Generală a Muncii, a a- 
dresai deputaților o scrisoare în care îi chea
mă să voteze împotriva acordurilor de la Lon

protest a avut loc în piața centrală. Puter
nice forțe polițienești au încercat să împrăș
tie pe demonstranți, operînd numeroase 
arestări. In cursul zilei de 7 decembrie au 
sosit la Karlsruhe noi delegații pentru a 
protesta pe lingă Tribunalul Constituțional 
federal împotriva procesului înscenat Parti
dului Comunist din Germania. Poliția le-a 
interzis însă accesul în sala tribunalului.

Printre celelalte măsuri fasciste adoptate 
de guvernul Scelba se numără și aceea de a 
anula subvențiile tuturor acelor administrații 
locale și întreprinderi de stat în care pre
domină elementele democrate. Această mă
sură înseamnă de fapt lipsirea de subvenții 
din partea statului a tuturor comunelor în 
care blocul democrat (P.C.I. și Partidul So
cialist al Iui P. Nenni) a obținut majoritatea 
voturilor, precum și a tuturor acelor între
prinderi de stat în care C.G.LL. a cucerit, 
prin votul unanim al oamenilor muncii, majo
ritatea locurilor în comitetele de întreprin
deri.

Guvernul Scelba a hotărît de asemenea, 
„intensificarea supravegherii societăților coo
peratiste" și revizuirea tuturor licențelor, a 
concesiunilor și a listei întreprinderilor care 
au dreptul să participe la licitații, în scopul 
de a interzice de fapt activitatea organiza
țiilor economice și cooperatiste ale oamenilor 
muncii.

supra poporului nostru și de a cuceri pentru 
ei țări străine, cu materii prime și cu piețe 
de desfacere. Primul stat socialist în care 
puterea trecuse în mîinile muncitorilor și 
țăranilor, trebuia să fie distrus de noi.

Am înțeles, însfîrșit, ce este militarismul, 
mi-am dat seama că dominația sa duce la 
război, în clipa în care reprezentanții săi con- 
știenți sînt de părere că a sosit momentul 
potrivit pentru aceasta. Experiențele cîști- 
gate de mine însumi mi-au arătat acum' cît 
de necesară este lupta împotriva militarismu
lui, dusă de întotdeauna de clasa muncitoare 
revoluționară. Pentru mine este limpede : cine 
vrea pacea trebuie să lupte împotriva dușma
nului poporului nostru, împotriva militarismu
lui, să apere poporul nostru împotriva lui și 
să-I desființeze ca fenomen al vieții noastre 
politice și sociale".

0 mărturie din 1945, cînd 
Churchill se gîndea 

să reînarmeze pe naziști
KURT HAHLING, Dresda — fost ge
neral-maior

„Am fost general hitlerist în Curlanda, 
1945. Două armate germane luptau departe de 
patrie, fără elan și fără speranță...

Intr-o zi, muncit de îndoieli, am întrebat 
pe un ofițer din statul major al armatei din 
Curlanda, dacă mai sînt oare un soldat care 
lupt pentru Germania sau un asasin. Răs
punsul mi se dădu repede, cu răceală și cu 
superioritate : „Considerăm Curlanda un cap 
de pod pentru debarcarea trupelor anglo-a- 
mericane care vor lupta împreună cu noi îm
potriva bolșevicilor". Iar noi credeam acest 
lucru. Asupra mea avea încă efecf otrava 
propagandei antisovietice... Sub presiunea din 
ce în ce mai puternică a frontului sovietic, 
comandantul nostru, generalul-colonel B„ s-a 
hotărît însfîrșit cu mare greutate să ducă 
tratative de armistițiu. Eu însumi am plecat 
pe front pentru a discuta cu comandantul di
viziei sovietice din sectorul meu. înainte de 

dra și Paris, să ceară reglementarea pașnică a 
problemei germane la conferința celor patru 
puteri și să se pronunțe pentru dezarmare ge
nerală. Ca răspuns, deputății Thirlet (mem
bru al grupului „Acțiunea republicană și so
cială") și Peltre (independent) au declarat 
că stat întru totul de acord cu poziția adop
tată de sindicat și o vor susține în parla
ment.

Deputatul Savale (radical) și-a exprimat 
părerea că timpul acționează împotriva a- 
cordurilor cu privire la remilitarizarea Ger
maniei occidentale. El a subliniat de aseme
nea caracterul iluzoriu al faimoaselor ,,ga
ranții" date de Statele Unite și Anglia. De
putatul Boisde, fost gaullist, a declarat că 
este împotriva înarmării Germaniei șl pentru 
tratative cu U.R.S.S. înainte de ratificarea 
acordurilor de la Londra șl Paris. Declarații 
asemănătoare au făcut deputatul’ Bechard 
(socialist), Pellenc, membru în Consiliul 
Republicii, șt alții.

Ziarul „L’Humanite" relatează că la 5 de
cembrie, în 17 departamente din țară au avut 
loc mari mitinguri și adunări care s-au des
fășurat sub semnul protestului îmnotriva mi
litarizării republicii de la Bonn. Cu un deo
sebit succes s-a , desfășurat mitingul de la 
Lyon.

Astfel, deputatul Alfred Coste-Floret (miș
carea republicană populară) a declarat că 
„va vota împotriva acordurilor de Ia Londra 
și Paris, care prevăd renașterea wehrmach- 
tul'ui". Deputatul Eugene Montei (S.F.I.O.) 
s-a declarat adept al dezarmării și pentru 
ducerea tratativelor înainte de a se trece la 
ratificarea acordurilor de la Londra șl Pa
ris. La fel și deputatul Andre Rey 
(S.F.I.O.) a declarat că este pentru duce
rea tratativelor înainte de a se trece la 
ratificarea acordurilor de Ia Londra și Pa
ris.

Zi de protest în Danemarca 
împotriva remilitarizării Germaniei 

occidentale
COPENHAGA 8 (Ageripres).—TASS trans

mite : Ziua de 7 decembrie a fost declarată 
în Danemarca zi de protest împotriva remi
litarizării Germaniei occidentale. Din toate 
colțurile țării au sosit la Copenhaga repre
zentanți ai organizațiilor obștești și sindi
cale, pentru a înmîno deputaților Folketin- 
gului rezoluții de protest împotriva încercă
rilor de a reînvia militarismul german și 
pentru a cere ca în problema ratificării acor
durilor de la Paris să fie organizat un re
ferendum ..popular.

Victoria Frontului Național 
în alegerile din R. P. Polonă

VARȘOVIA 8 (Agerpres). - P.A.P. trans, 
mite: La Varșovia au fost date publicității 
rezultatele alegerilor pentru Consiliile popu
lare voevodale, orășenești, județene, .raio
nale, sătești și de așezări. Aceste rezultate 
ilustrează marea victorie a Frontului Națio
nal.

La alegerile pentru consiliile populare 
voevodale, precum și pentru consiliile popu
lare orășenești din Varșovia și Lodz au fost 
înregistrați 16.811.905 alegători. La vot au 
participat 15.766.373 alegători, adică 93,78%. 
Pentru candidații Frontului Național au 
vetat 15.389.658 alegători, ceea ce reprezintă 
97,98% din totalul alegătorilor care au parti, 
cipat la vot. împotriva candidaților Frontu
lui Național au votat 316.584 alegători, 
adică 2,02%.

Concernele vest-germano au constituit 
o uniune atomică specială

BERLIN 8 (Agerpres). — TASS transmite: 
La 6 decembrie, agenția Associated Press a 
anunțat că concernele vest-germane au con
stituit o uniune atomică specială, din care 
fac parte 16 mari întreprinderi vest-germane. 
Capitalul de bază al uniunii atomice este de 
1,6 milioane mărci. Președinte al uniunii a 
fost numit bancherul Betzkes de la „Indus- 
triecreditbank A.G." din Diisseldorf. Prin 
Betzkes și banca lui uniunea este legată de 
capitalul american.

Agenția Associated Press anunță de ase
menea că pe ltagă mijloacele financiare, con
cernele americane vor pune „pe scară largă" 
la dispoziția uniunii atomice vest-germane 
„experiența lor și rezultatele muncii lor". 
Construirea unei pile atomice va începe ime
diat după ratificarea acordurilor de la Paris.

a pleca însă, am cerut de la un farmacist o 
otravă sigură și cu efect rapid... Lucrurile s-au 
desfășurat însă cu totul altfel decît îmi în
chipuisem eu. Evenimentele din zilele ce au 
urmat m-au zguduit puternic și au făcut 
să se prăbușească in mine o întreagă lume 
în care crezusem pînă atunci. In cele din 
urmă, în trenul care ne ducea de Ia Riga la 
Moscova, am aruncat otrava pe fereastra com
partimentului. Propaganda antisovietică nu 
fusese decît înșelăciune și minciună...

Din greșelile și vinile trecutului am în
vățat care este adevărata mea patrie și da
toria mea patriotică. Tineretul german nu 
trebuie să cadă jertfă pactelor militariste 
antigermane, ci trebuie să trăiască fericit în 
pace !‘4

„Morții din două războaie 
mondiale ne avertizează44
HEINZ KLOSE, Berlin — fost locote- 
nent-colonel în slatul major al arma
tei a 9-a.

„Există astăzi încă oameni care nu s-au 
putut dezbăra de felul de a gîndi prusac. Ei 
spun : „Cu cît sîntem mai puternici din punct 
de vedere militar, cu atît putem duce trata
tive în condiții mai favorabile"...

Noi, foștii ofițeri, ne-am făcut vinovați față 
de poporul nostru din cauza ascultării oarbe 
și din cauza lipsei de cunoștințe politice. 
Morții din două războaie mondiale, minați 
de o grea greșeală, și care și-au jertfit viața 
fără rost, ne avertizează astăzi să alegem de 
astă dată singuri drumul cel bun șj adevărat 
pentru poporul german, să ne hotărîm să 
pășim pe un drum cu adevărat german, dru
mul care duce la unitatea, pacea și indepen
dența patriei noastre.

Soarta armatei din Europa a lui Hitler, 
care a pornit cu 13 ani în urmă marșul ei 
către răsărit și soarta ce s-a năpustit din 
această cauză asupra Germaniei, să ne fie 
un avertisment hotărîtor!“

O nouă provocare americană 
împotriva R. P. Chineze

NEW YORK 8 (Agerpres). - TASS 
transmite : La cererea delegației S.U.A., la 
6 decembrie a fost convocat Comitetul ge
neral al O.N.U. pentru a discuta problema 
includerii -pe ordinea de zi a Adunării Ge
nerale a punctului „Plîngere împotriva a- 
restării și deținerii în închisoare a persona
lului militar al Națiunilor Unite, prin încăl
carea acordului de armistițiu în Coreea".

Reprezentantul S.U.A., Lodge, care a ex
pus plîngerea, a repetat afirmațiile cuprin
se în memoriul american, potrivit cărora a- 
vionul american ar fi fost doborît nu deasu
pra teritoriului R.P. Chineze, ci deasupra 
teritoriului Coreei și că din acest motiv spio
nii arestați, pe care el i-a numit militari ai 
trupelor O.N.U., urmează să fie trimiși îna
poi ca prizonieri de război.

Reprezentantul U.R.S.S., I. A. Atalik, care 
a luat apoi cuvîntul, a declarat că nu exis
tă nici un temei pentru includerea acestei 
probleme pe ordinea de zi a Adunării Ge
nerale.

I. A. Malik a subliniat în continuare că 
eforturile făcute de delegația S.U.A. și de 
cele care o sprijină pentru a impune Adu
nării Generale examinarea problemei privi
toare la condamnarea spionilor și diversio- 
niștilor americani în China, nu este altceva 
decît o nouă încercare din partea Statelor 
Unite ale Amerlcii de a folosi Organizația 
Națiunilor Unite în scopurile lor de politică 
externă. Această problemă, a spus el, a

Corpuri delicte care acuză spionajul american
PEKIN 8 (Agerpres). — CHINA NOUA 

transmite : La 6 decembrie a fost expus la 
Palatul de cultură al oamenilor muncii din 
Pekin echipamentul confiscat de la John 
Thomas Downey, John Knox Arnold jr. și 
ceilalți spioni americani condamnați recent 
de către Tribunalul Militar de pe lîngă Tri
bunalul Popular Suprem al R.P. Chineze.

Printre obiectele expuse figurează și res
turile avionului cu care Downey și Richard 
George Fecteau au sburat deasupra provin
ciei Kirin pentru a lua pe bord pe agentul 
Li Ciun-in în noaptea de 29 noiembrie
1952. Este vorba de un avion de tip „C 47" 
prevăzut cu un dispozitiv care permite să 
ia pe bord persoane de pe pămînt fără ca 
avionul să eterizeze. Lîngă resturile avio
nului se află toate rămășițele acestui dis
pozitiv împreună cu instrucțiunile despre 
modul de întrebuințare.

O fotocooie mărită dură depoziția lui 
John Knox Arnold jr. arată limpede că re
gimentul 581 de aprovizionare și comu
nicații aeriene din care el făcea parte se 
îndeletnicea cu spionajul. Arnold a arătat 
că a fost numit oliter comandant al regi
mentului 581 de aprovizionare și comunicații 
aeriene și a deținut acest post pînă cînd a 
plecat î.ntr-o misiune deasupra Chinei de 
nord-est, unde a fost doborît la 12 ianuarie
1953. Arnold a declarat că misiunea acestui 
regiment era de a strecura agenți speciali 
în țările comuniste și în regiunile de sub 
control comunist; de a transporta pe ca'ea 
aerului personal pentru bandele teroriste 
care acționau pe aceste teritorii; de a men
ține contactul cu acești agenți pi in radio 
pentru a informa serviciul central de spio
naj al S.U.A. El adaugă că unitatea sa a 
fost transferată din S.U.A. în Filipine în 
iulie 1952 „pentru a se ocupa îndeosebi de 
R.P. Chineză și de provinciile de pe litora
lul U.R.S.S. din Extremul Orient".

Printre numeroase'e obiecte confiscate de 
la Downey, A-nold și ceilalți spioni ameri
cani condamnați se află posturi de radio e- 
misie și de radio recepție destinate a fi fo
losite pe sol, generatoare portabile, coduri

Problema coreeana în dezbaterea
NEW YORK 8 (Agerpres). — TASS trans, 

mite: In ședința din dimineața zilei de 6 
decembrie a Comitetului Politic a continuat 
discutarea problemei coreene.

Discursul delegatului belgian și cel al go- 
mindanistului au fost îndreptate împotriva 
reluării tratativelor îin problema coreeană 
între țările interesate și împotriva proiec
tului de rezoluție sovietic care prevede re
luarea acestor tratative.

Șeful delegației poloneze, S. Skrzeszewsk', 
a declarat că delegația lui se pronunță pentru 
rezolvarea pașnică a problemei coreene prin 
tratative între statele interesate și de aceea 
sprijină pe de-a întregul propunerile Uniunii 
Sovietice.

Lttînd apoi cuvîntul. reprezentantul Siriei, 
Shoukairy, a subliniat că reprezentanții 
S.U.A. și Angliei, care își folosesc întreaga 
elocvență „pentru a apăra prestigiul'' Na
țiunilor Unite, subminează ei înșiși acest 
prestigiu și nu-și amintesc de el decît a- 
tunci cînd acest lucru le convine. După cum 
a declarat delegatul Siriei, afirmația că 
„comuniștii resping principiile O.N.U.”„Jn 
ceea ce privește soluționarea problemei co
reene nu corespunde realității.

Șeful delegației R.S.S. Bieloruse, K. V. 
Kiselev, a relevat în cuvîntarea sa că re
prezentanții diferitelor țări care au partici
pat la intervenția în Coreea și îndeosebi re
prezentanții unei serii de state, fac eforturi 
ca să împiedice ,în momentul de față convo
carea unei conferințe pentru Coreea cu par
ticiparea țărilor interesate și să lase solu
ționarea acestei probleme în seama uneia din 
părțile beligerante — Organizația Națiuni, 
lor Unite, fără participarea celeilalte părți.

In ședința din după amiaza zilei de 6 de. 
cembrie au luat cuvîntul reprezentanții Tai- 
landei. Braziliei, Irakului, Franței, Olandei 
și RS.S, Ucrainene. Reprezentanții Tailan- 
dei. Franței și Olandei, s-au pronunțat îm
potriva proiectelor de rezoluție prezentate 
de delegația Uniunii Sovietice. Șeful dele
gației R.S.S. Ucrainene, L. F. Palamarciuk, 
a declarat că orientarea și caracterul discu. 
ției care are loc în Comitetul Politic întă
resc părerea delegației R.S.S. Ucrainene că 
țările participante la intervenția în Coreea

In c î t e v
O Consiliul municipal din Coventry a ho

tărît să adreseze Sovietului orășenesc Sta
lingrad o invitație de a trimite în 1955 la 
Coventry o delegație oficială compusă din 
șase reprezentanți, ca oaspefi ai Consiliului 
municipal din Coventry.

• / 800.000 muncitori și funcționari din 41 
sindicate ale salariatilor de la diferite insti
tuții și întreprinderi de stat și municipale din 
Japonia care luptă pentru sporirea salariilor 
au declarat cea de a cincea grevă de trei 
zile.

9 La 7 decembrie a avut loc în marea sală 
de concerte din palatul Chaillot o adunare 
festivă organizată de Comitetul pentru săr
bătorirea celei de a 10-a aniversări a trata
tului franco-sovietic și a celei de a 30-a ani
versări a stabilirii relațiilor diplomatice in
tre U.R.S.S. și Franța.

• In cadrul unei ședințe a Consiliului na
tional al mișcării pentru strîngerea de sem- 

fost ridicată cu scopul de a irttensiflca răz
boiul rece.

Delegația Uniunii Sovietice, a declarat în 
încheiere reprezentantul U.R.S.S., obiectea
ză împotriva includerii pe ordinea de zi a 
problemei propuse de delegația americană și 
va vota împotriva acestei propuneri.

Reprezentantul S.U.A., Lodge, care a luat 
cuvîntul pentru a doua oară, a încercat să 
tăgăduiască că persoanele condamnate sînt 
spioni și diversioniști.

In legătură cu aceasta, reprezentantul 
sovietic, I. A. Malik, a citit extrase din de
pozițiile făcute de spionii americani înșiși, 
care dovedesc că aceste afirmații ale dele
gatului S.U.A. sînt lipsite de temei.

Delegatul Birmaniei, Barrington, a de
clarat că Adunarea Generală nu trebuie să 
examineze această problemă. De aceea, a 
spus el. delegația Birmaniei se abține de la 
vot. Reprezentantul Siriei, Rafix Asha, s-a 
pronunțat în același sens.

Reprezentanții Australiei, Islandei, Tai- 
landei și Franței s-au pronunțat pentru in
cluderea pe ordinea de zi a „plîngerii" ame
ricane.

Trecîndu-se la vot, zece delegații au votat 
pentru includerea „plîngerii" S.U.A. pe or
dinea de zt; reprezentanții U.R.S.S. și Ceho
slovaciei au votat contra, iar doi membri ai 
comitetului — reprezentanții Birmaniei și 
Siriei s-au abținut de la vot.

secrete, hărți ale R. P. Chineze, puști-mi- 
traliere, carabine și revolvere.

La expoziție mai pot fi văzute fotografii, 
locurile unde au fost doborîte avioanele cu 
Downey și Arnold. Alte fotografii arată pe 
localnici cercetînd cu curiozitate avionul lui 
Arnold la vest de satul Huanuan, provincia 
Liaonin, la 12 ianuarie 1953. O altă foto
grafie îl înfățișează pe William Hurlbaumer 
îngrijit de infirmiere pentru o rană superfi
cială. El a fost rănit în momentul aterizării 
sale cu parașuta. O altă fotografie îi arată 
pe Downey și Fecteau în momentul arestării 
lor de către organe'e securității de stat ale 
R.P. Chineze, alături de resturile fumegînde 
ale avionului.

Se mai află excuse de asemenea șapte 
hărți ale Chinei de nord-est găsite asupra 
lui Downey și Fecteau. Una dintre acestea 
este harta regiunii Andu. Pe ea se arată că 
a fost „publicată de serviciul cartografic al 
aviației militare americane". Pe hartă este 
trasată cu creionul o linie de la muntele 
Tien Cian Pai, aflat la frontiera chino-co- 
reeană, pînă la Lao Lin, unde agentul Li 
Ciun-in urma să fie luat pe bord de către 
aviatorii americani.

Un rezumat el activității diferiților agenți 
americani și ciankaișiști arată că între 1951 
și 1954 organele securității de stat a R.P. 
Chineze au ucis sau prins 230 agenți lansați 
de avioane americane în diferite regiuni ale 
Chinei. Printre obiectele confiscate se află 
998 puști, șase mortiere. 179.000 gloanțe. 96 
aparate de radio, coduri secrete, carnete fal
se de membru al partidului comunist chinez, 
livrete militare de membru al Armatei Popu
lare Chineze de Eliberare, de asemenea falsi
ficate. In total, expoziția cuprinde peste 
10.000 obiecte confiscate de la spioni para
șutați.

Toate armele șl utilajul radio sînt fabri
cate și furnizate de către Statele Unite. Sta
tele Unite au dat agenților parașutați mari 
sume de bani în monedă chineză și lingouri 
de aur pentru a le înlesni activitatea de 
spionaj în R.P. Chineză.

Comitetului Politic al 0. N. U.
urmăresc același scop pe care l-au urmărit 
și la conferința de la Geneva, adică se es. 
chivează de la reglementarea pașnică a 
problemei coreene și afirmă, pentru a-și jus
tifica atitudinea, că un acord între părțile 
interesate în această problemă ar fi în 
prezent cu neputință.

★
NEW YORK 8 (Agerpres). — TASS trans

mite : In ședința din dimineața- zilei de 7 
decembrie a Comitetului Politic, la discuția 
generală în problema coreeană a luat cuvîn- 
tul reprezentantul Boliviei, Quiroga Galdo. 
El s-a pronunțat pentru necesitatea de a se 
sprijini stabilirea unor legături economice șl 
a altor legături între Coreea de nord și cea 
de sud, ceea ce, după părerea lui, va con
tribui la rezolvarea pașnică a problemei co
reene și va duce de asemenea la micșorarea 
primejdiei reluării operațlunilor militare.

Delegatul Indiei, Menon, a atras atentia 
membrilor comitetului asupra declarației fă
cute de Li Sîn Man, care-și exprimă speran
ța că Națiunile' Unite îl vor ajuta să orga
nizeze o campanie împotriva Coreei de nord. 
Cu o zi în urmă, a spus Menon, Li Sta Man, 
luînd cuvîntul la Seul a declarat din nou : 
„Dacă va fi necesar noi vom ataca singuri". 
Menon a subliniat caracterul serios al aces
tor declarații, ținîndu-se seama m>al ales de 
faptul că Coreea de sud depinde într-o mare 
măsură de ajutorul din afară. Menon a cri
ticat raportul cu privire la conferința de la 
Geneva, prezentat de cele 15 țări participante 
la intervenția în Coreea. Menon a arătat că 
pentru unificarea Coreei prin mijloace paș
nice nu există decît o singură cale — calea 
tratativelor si înțelegerii, iar tratativele nu 
trebuie să aibă ca punct de plecare ideea că 
o parte trebuie să capituleze în fața celei
lalte.

Reprezentanții Columbiei șt Turciei, coau
tori ai proiectului de rezoluție al celor 15 
țări-participante la intervenția în Coreea, 
s-an pronunțat împotriva reluării tratative
lor în problema coreeană și împotriva pro
iectului de rezoluție sovietic.

Reprezentantul Indoneziei, Abu Hanifah, 
s-a pronunțat în sprijinul rezoluției indiene.

a r î n d u r i
nături în favoarea interzicerii armelor ato
mică și cu hidrogen din Japonia, s-a anunțat 
că în Japonia au fost sțrînse peste 19.000.000 
semnături pentru interzicerea bombelor ato
mică și cu hidrogen.

o In ședința plenară din 7 decembrie a 
celei de a 8-a sesiuni a conferinței generale 
a U'N.E.S.C.O. a fost ales prin vot secret 
Comitetul executiv al U.N E.S.C.O. în urmă
toarea componentă: Egipt, Olanda, Brazilia, 
Spania, Cuba, Japonia, Indonezia Franța, 
Tailanda, l.iban, Liberia . Ecuador, India, 
Danemarca, Iran. Germania occidentală. Uru
guay, Pakistan. U.R.S.S., S U A.. Anglia, 
Italia.

Conferința a hotărît în unanimitate să pri
mească invitația guvernului Indiei de a (me 
cea de a 9-a sesiune ordinară a conferinței 
generale a U.NiE.S.C.O., fixată pentru luna 
noiembrie 1956, in capitala Indiei — Delhi. 

k ii-a sesiune a Comisiei Dunării
BUDAPESTA 8 (Agerpres). - M.T.I. 

transmite:
La 8 decembrie eu Început la Budapesta 

lucrările celei de e 11-a sesiuni a Com;6iei 
Dunării.

După cuvîntul de deschidere al președin
telui Comisiei Dunării, Endre Șik«a, a fost 
adoptată in unanimitate următoarea ordine 
de zl:

1. Raportul directorului aparatului Comi
siei, cu privire la munca secretariatului șl a 
aparatului de lucru pe anul 1954 ; 2. Rapor
tul cu privire la executarea capitolului chel
tuieli pînă la 1 decembrie a.c.; 3. Aprobarea 
bugetului Comisiei Dunării pe anul 1955; 4. 
Informarea reprezentanților statelor dună
rene membre ale Comisiei' Dunării asupra a- 
olicării „regulilor principale de navigație pe 
Dunăre" și asupra „regulilor unificate ale 
controlului fluvial" pe sectoarele respective 
ale Dunării; 5. Examinarea completărilor la 
„regulile principale de navigație pe Dunăre";
6. Aprobarea regulamentului cu privire la 
drepturile și obligațiile funcționarilor din a- 
pargtul Comisiei Dunării ; 7. Adoptarea pla
nului de muncă al Comisiei pe anul 1955-, 
8. Cu privire la ordinea de zi și data convo
cării celei de a 12-a sesiuni a Comisiei Du
nării.

La prima ședință a sesiunii au fost ascul
tate rapoartele asupra primelor trei puncte de 
pe ordinea de zi.--•--

Lupta poporului francez 
împotriva ratificării acordurilor 

de la Londra și Paris
Georges Soria, scriitor și ziarist, cores-i 

pondent al ziarului „Scintela" la Paris, care 
se află de cîtăva vreme în țara noastră a 
vorbit miercuri seara, la Casa Ziariștilor, 
în cadrul unei întîlniri cu ziariștii din Ca
pitală despre lupta poporului francez împo
triva ratificării acordurilor de la Londra și 
Paris.'

In ciuda tuturor mașinațiunilor cercurilor 
guvernante ale Franței — a spus între altele 
vorbitorul — și a presiunii pe care o exer
cită imperialiștii americani și englezi asu
pra poporului francez pentru a-i impune a- 
ceste acorduri înrobitoare, Partidul Comu
nist din Franța și partizanii păcii desfă
șoară o luptă intensă lămurind maselor 
largi ale poporului ce ar însemna dacă par
lamentul ar ratifica aceste acorduri.

In încheiere, Georges Soria a spus: Lupta 
noastră, a tuturor celor care vrem ca pacea 
să fie trainică este deosebit de grea. Cei ce 
iubesc pacea în Franța știu că nu sînt sin
gurii care doresc ca un nou război să nu se 
mai dezlănțuie. Alătur: de noi se află puter
nicul lagăr al păcii, democrației și socialis
mului în frunte cu Uniunea Sovietică, care 
cîntărește greu în balanța mondială. Cu a- 
ceastă încredere vom lupta neobosiți pentru 
ca între popoarele Europei să existe înțe
legere deplină. (Agerpres)

, SPORT '
A. Rozeanu și E. Zeller, 

învingătoare la campionatele 
internaționale de tenis de masă 

ale Suediei
Marți seara au luat sfîrșit la Stockholm 

campionatele internaționale de tenis de masă 
ale Suediei la care au participat cei mai va
loroși jucători din R. Cehoslovacă, R.P.R., 
Franța, Iugoslavia, Suedia, Japonia, Germa
nia occidentală și Anglia.

In cadrul acestei importante competiții, 
jucătoarele din R.P.R., campioana mondială 
Angelica Rozeanu și Ella Zeller au obținut 
victorii remarcabile care au scos în evidență 
înalta măestrie sportivă a reprezentantelor 
noastre.

Titlul de campioană internațională a Sue
diei în proba de simplu femei a revenit 
maestrei emerite a sportului Angelica Ro
zeanu. In finala probei, reprezentanta R.P.R. 
a întîlnit pe campioana Angliei, Rosalinde 
Rowe. Jucînd cu multă precizie, atît în atac 
cît și în apărare, Angelica Rozeanu a cucerit 
o categorică victorie cu scorul de 3—0 
(21-13; 21 — 18; 21-18).

Cu mare interes a fost așteptată întîlniiea 
finală a probei de dublu fete în care cuplul 
Angelica Rozeanu—Ella Zeller (R.P.R.) a 
jucat împotriva campioanelor mondiale ale 
acestei probe, surorile Rosalinde și Diana 
Rowe (Anglia). La capătul unei întreceri 
pasionante, victoria a revenit jucătoarelor din 
R.P.R. cu scorul de 3—2, care au cucerit ast
fel al doilea titlu internațional al competiției.

Proba de simplu bărbați a fost cîșfigată 
de iugoslavul Dolinar care în finală a dis
pus cu 3—0 de suedezul Fliesberg, finalistul 
campionatului mondial din acest an.

Finala probei de dublu mixt a revenit pe- 
rechei Andread:s (R. Cehoslovacă) — R. 
Rowe (Anglia) care a învins în ultimul joc 
pe D. Rowe — Leach (Anglia) cu 3—0.

Cehoslovacii Andreadis și Stipek au cure- 
rit titlul de campioni internaționali la proba 
de dublu bărbați învingînd în finală cu 3—1 
perechea Harangozo-Dolinar (Iugoslavia).

Echipa reprezentativă de fotbal 
a RP, Ungare învingătoare 

la Glasgow
GLASGOW — Miercuri a avut loc la Glas

gow întîlnirea internațională de’ fotbal dintre 
echipele reprezentative aie R. P. Ungare și 
Scoției. Acest meci a stîrnit un viu interes 
în rîndurile amatorilor de fotbal din Anglia 
și Scoția, atrăgînd în tribunele stadionului 
peste 120.000 de spectatori.

Echipa maghiară a obținut victoria cu 
scorul de 4—2 (3 — 1).

Campionatul republican de șah

Ieri după amiază, în aula Bibliotecii Cen
trale Universitare, s-eu desfășurat partidele 
întrerupte din rundele 11 și 12.

Partida E. Nacht — I. Halic s-a dat remi
ză, fără să se reia jocul. B. Soos a găsit ca
lea de cî.știg în partida, cu maestrul V. C:o- 
ciltea, obțin,tad victoria la mutarea 51. Ghj 
Mitițelu și-a valorificat repede avantajul în 
partida cu T. Ghițescu, cîștigînd la mutarea 
49. C. Partoș a jucat precis finalul cu E. Cos- 
tea, decizînd partida în favoarea sa la muj 
tarea 54. Maestrul internațional dr. O. Troia- 
nescu a cîștigat destul de ușor partidele în
trerupte Ia maestrul G. Alexandrescu șl M.' 
Suta. S. Samarian a condus foarte bine fi
nalul de turnuri în întîlnirea eu L. Karac- 
sony, obținînd victoria. P. Seimeanu a jucat 
inexact cu maestrul M Rădulescu pierz’nd. 
In schimb a cîștigat ușor la S. Samarian

După 12 runde. în clasament «jonduce cam
pionul țării 1. Bălănel cu 10 puncte, urmat de 
B. Soos cu 9 puncte, E Costea cu 81/, puncte, 
dr. O Troianescu 8 puncte, G. Mititelu 7'/,’ 
puncte, Iar M. Rădulescu, P. Seimeanu, I. 
Halic au cite 7 puncte.
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C. 10059
Combinatul Poligrafic Casa Scînteil „I. V. Stalin*.

„In mai 1942 plecasem pe frontul de răsă
rit în calitate de comandant de regiment. In 
luna iulie, în timpul luptelor grele pe care 
le dădeam cu grupa mea de tancuri, după 
ce înaintasem cu o sută de km. față de prin, 
cipalele noastre forțe de luptă, încă mai cre
deam că vom putea învinge.

Curînd însă a trebuit să-mi schimb părerea. 
La trecerea peste Don, rezistența trupelor so
vietice a devenit extrem de puternică. Am 
fost pină la Stalingrad și la Stalingrad am 
întîmpinat pretutindeni apărători viteji, de o 
neînchipuită putere de luptă și de sacrificiu.

După cîteva luni, întreaga noastră armată 
a 6-a, cu ajutorul căreia Hitler și comanda
mentul suprem vroiau să hotărască soarta 
războiului lor, a fost nimicită la Stalingrad. 
Odată cu ultimile resturi ale acestei armate, 
m-am predat și eu învingătorilor. Din punct 
de vedere militar, după această luptă nimici
toare, războiul criminal era pierdut. Popoarele 
sovietice recuperaseră avantajul nostru reali
zat în urma atacului mișelesc și își dezvolta
seră pe deplin potențialul lor de război supe
rior. In prizonierat, constatarea aceasta s-a 
împletit curînd cu recunoașterea faptului că 
războiul drept de apărare le dădea forțe ne
bănuite...

Mi-am dat seama de adevăruri crude. Cel 
mai crud și cel mai rușinos a fost acela că 
noi ofițerii am fost totdeauna în slujba unui 
pumn de monopoliști germani. Ei aduseseră 
la putere și pe Hitler și fascismul nazist. Noi 
nu fuseserăm deci soldați care își apărau pa
tria, ci mercenari și unelte ale militarismului. 
Aceasta este o realitate chiar dacă mulți 
dintre noi nu și-au dat încă seama de ea. Deși 
la început mi-a fost greu s-o cred, a trebuit 
totuși să-mi dau seama de acest lucru, anali- 
zîndu-mi propria mea viață ca soldat și ofi
țer. Sarcina ce ni se dăduse și pe care am 
îndeplinit-o era aceea de a menține in in
terior dominația capitaliștilor monopoliști a.


